
 
 
 
 

NOTULEN VAN DE VERGADERING VAN DE RAADSCOMMISSIE 
 

   VAN DE GEMEENTE HAREN, gehouden op dinsdag 5 oktober  2010 
 

 
Ter  behandel ing l ig t  voor  de volgende agenda :  
 
1 .    Opening 
2 .    Medede l ingen 
3 .    Vasts te l l ing  agenda  
4 .    Notu len behorende b i j  de vergader ing  van 14 september 2010z 
5 .   Be le idsnot i t ie  Brandweerzorg  
6 .    Raadsber icht  onderhoudsbudgetten 
7 .    Aanpass ing  bestemmingsplan Diste lhof  
8 .    Aanpass ing  Legesverordening 
9 .    Raadhuisple in/Haderaple in  

Raadsber icht  2019-13:  opbrengsten ontwikke l ing Raadhuisple in  
Raadsber icht  2010-17:  vragen CDA over  dee ls  wegva l lende dekking raadhuis  

10 .  Burgerpart ic ipat ie  (a g endapunt  word t  v e rp laa t s t  naar  18 oktobe r  2010)  
11 .  Slu i t ing  
 
 
 
Voorz i t te r   :  de  heer  M.  Boumans 
Gr if f ier  :  mevrouw P.A.  Lambeck  
  
Aanwezig :  
De dames A.  Toxopeus,  W.  Legemaat ,  L .  Schui l ing ,  M.  Bachman,  M.J .  S loot ,   
E.N.  Wiersema,  J .C.  van Duinen en V.M.E.  Kerremans 
De heren T.G.  Sprenger ,  F .R.  Fennema,  Th.  Berends ,  R.R.  Va lkema,  J .  Niezen,   
J .T .  Boonstra ,  B.  Prenger ,  P .R.A.  Terpstra  en H.  Fr ima 
 
Col lege  van B&W: mevrouw A.E.M. Groot  en de heren Th.J . J .  S ie l ing en G.J .  Pek 
 
 
Notu l i s t :  mevrouw I .  Rui js  (Notu laat )  
 
 
 
 



 2

1.  Opening 
De voorzit ter  opent  de raadscommiss ievergader ing en heet  de aanwezigen van harte  
we lkom.   
 
2 .  Medede l ingen 
De voorzit ter  i s  content  met  de  aanwezigheid  op de publ ieke t r ibune,  een indicat ie  dat  over  
gekomen is  dat  er  vanavond wordt  vergaderd .  Abus ieve l i jk  s tond in het  Harener  Weekblad 
een oproep voor  een raadsvergader ing  in p laats  van een raadscommiss ievergader ing.  Een 
spi j t ige  fout ,  met  name omdat  er  b i j  l aats te  de  raadsvergader ing ook geen ju is te  aankondi-
g ing i s  geweest .  De voorz i t te r  z ie t  e r  op toe dat  er  in  de toekomst  zorgvuld iger  mee wordt  
omgegaan.  Afspraak i s  dat  er  kan worden ingesproken b i j  de  raadscommiss ievergader ing en 
dat  dat  n iet  meer  b i j  de raadsvergader ing kan.  Om te  voorkomen dat  e r  d iscuss ie  ontstaat  
over  de  ge ld ighe id van bes lu i ten of  ie t s  van d ien aard,  s te l t  de voorz i t ter  voor  dat  er  
vanavond gewoon ingesproken kan worden.  Mocht  iemand v inden dat  h i j  onvoldoende op 
de hoogte  i s  geste ld  van deze vergader ing ,  dan is  het  a lsnog mogel i jk  om bi j  de  raad in  te  
spreken.  Formee l  jur id isch is  dat  n iet  nodig omdat  de oproep voldoende is  geschied.   
De raad s temt  in  met  d i t  voorste l .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  het  col lege  een bes lu i t  heeft  genomen over  de 
naamgeving van de wi jk Haren-Noord.  Het  co l lege  heeft  advies  gekregen van de naam-
gevingscommiss ie .  De off ic ië le  naam wordt  ‘Harener  Holt ’ .  Afge lopen zaterdag s tond in het  
‘Dagblad van het  Noorden’  dat  de  wi jk  ‘De Lanen’  zou gaan heten.  Dat  i s  de werkt i te l  d ie  
Geveke en Hei jmans er ,  en ige  t i jd  ge leden,  aan hebben gegeven in  verband met  het  la ten 
drukken van brochures  toen er  nog geen off ic ië le  naam was .   
 
3.  Vasts te l l ing  agenda 
De voorzit ter  merkt  op dat  agendapunten 3 en 4 in verkeerde volgorde staan,  deze  worden 
omgewisse ld .  De voorz i t te r  s te l t  voor  dat  wordt  nagestreefd om de  ind icat ieve  t imetable  b i j  
de  agenda te  rea l i seren.  De voorz i t ter  za l  derha lve s turender  optreden a ls  het  gaat  om de  
beschikbare  t i jd .  Als  het  n ie t  lukt  om 23.00 uur  gereed te  z i jn ,  dan s te l t  de  voorz i t ter  voor  
om de  bes loten vergader ing te  verplaa tsen.  De heer  Terpstra ,  namens de  VVD, vraagt  
wanneer  de  bes loten vergader ing dan p laats  gaat  v inden? 
 
De voorzit ter  zegt  dat  er  twee punten z i jn .  Het  ene punt  bet reft  de  grondexplo i tat ie  
behorend b i j  het  voorste l  Haderaple in .  Die  ru imt zou daar  een bes lotenheid voor moeten 
z i jn ,  ook vanavond.  Voor het  tweede punt  zou in  over leg met  het  pres id ium een geschikt  
moment kunnen worden gezocht .   
De agenda wordt  gewi jz igd  vastgeste ld .  
 
4 .  Notulen raadscommiss ievergader ing van 14 september  2010 
De notulen worden vastgeste ld .  
 
5 .  Be le idsnot i t ie  Brandweerzorg  
Mevrouw Toxopeus ,  namens de PvdA,  zegt  dat  de  not i t ie  kort  en duide l i jk  i s .  B i j  de  
presentat ie  van de  brandweer  heeft  de  raad  a l  vee l  zaken gehoord.  De not i t ie  komt la ter  
terug in een be le idsplan.  Wat  is  de  s ta tus  van deze not i t ie ,  wat  bes lu i t  de  raad a ls  deze 
not i t ie  door de raad  wordt  aangenomen? De bes lu i tpunten worden n iet  b i j  de voorgeste lde 
bes l iss ing aangegeven.  Mevrouw Toxopeus noemt :   
-  het  verhogen van oefenuren van 70 naar  90 in  2012;  
-  de aanschaf  van een tankautospuit ;  

N o t u l e n  r a ad s co m m is s i e v e r g ad e r i n g  v a n  5  o k t o b e r  2 0 1 0  



 3

-  en a ls  n iet  wordt  bes loten om extra  waterpunten in het  bui tengebied aan te  brengen:  het  
gaan werken met  een schuimblus insta l la t ie .  Dit  i s  het  en ige punt  waar  een f inanc ië le  
verta l ing  b i j  s taat ,  een ext ra  invester ing van € 50.000,00;  

-  een voorste l  voor de  t ien minuten aanr i jdt i jd .  De PvdA kan z ich daar  op z ich in v inden;  
-  de nieuwbouw van de  brandweerkazerne .   
De PvdA denkt  dat  d i t  de  be le idskeuzes  z i jn  d ie  in  de not i t ie  s taan.  Als  deze not i t ie  in  
oktober  door  de raad wordt  aangenomen,  betekent  dat  dan ook dat  de raad  dan a l  f inanc ië le  
bes lu i ten neemt? De PvdA denkt  dat  de raad pas  echt  be le idskeuzes kan maken a ls  deze 
f inanc iee l  kunnen worden afgewogen tegenover  andere  zaken.   
B i j  de  septembercommiss ie  i s  een persber icht  u i tgere ikt  over  bezu in ig ingen,  ook op n ieuw 
be le id .  Daar  s taan voor  de brandweer  bedragen genoemd:  invester ingen brandweer  vanaf  
2012.  Waar  s laan deze bedragen op?  Gaan deze bedragen a l leen over  de  tankautospuit  met  
schuimblus insta l la t ie  of  z i jn  er  a l  andere  wensen ui t  deze not i t ie  daar in ver taa ld?  
 
De heer  Fennema ,  namens D66,  zegt  dat  de  volta l l ige  f ract ie  op 21 september  jongst leden 
een zeer  waardevol  bezoek aan de brandweer  heef t  gebracht .  De erg  informat ieve avond was 
spec iaa l  voor  de raad georganiseerd.  Het  heeft  de k i jk  op de werkzaamheden van de  
vr i jwi l l ige  brandweer  in  deze gemeente  verr i jk t .  Het  is  zeer  b i jzonder  om te  z ien dat  met  
een paar  bevlogen beroepskrachten en een n ie t zo grote  groep vr i jwi l l igers  een enorm werk 
geklaard wordt .  De raad heeft  ook kunnen z ien hoe  verzorgd en in  goede s taat  het  
mater iee l ,  vr i jwe l  door  d ieze lfde  mensen,  in  s tand gehouden wordt .  Al le  acht ing en pet je  af !  
D66 heef t  kennisgenomen van het  kwal i te i t sonderzoek door Berenschot ,  ook daarvoor  
waarder ing.  Op de informat ieve avond is  temeer duide l i jk  geworden dat  zo ’n rapport  s lechts  
een papieren weergave probeert  te  z i jn  van de  werke l i jkhe id .  De brandweer  i s  een c lub van 
‘doeners ’  en n iet  van ‘ schr i jvers ’  en dat  i s  misschien ook maar  goed.  Het  gaat  erom dat  
brand zo adequaat  mogel i jk  wordt  geblust  en dat  er  mensenlevens gered worden en a ls  het  
zo u i tkomt ook een koe levend u i t  de  s loot  gehaa ld  wordt .  Dat  dat  wordt  meegenomen in 
een eva luat ie  en dat  daar  vers lag van wordt  gedaan is  ju is t  en terecht ,  maar  het  gaat  om de  
fe i ten en niet  enke l  om het  vers lag .  De brandweercommandant  heeft  d ie  avond zorgvuld ig  
u i tge legd hoe zeer  papier  e igenl i jk  maar  papier  i s  en hoevee l  z i jn  mensen e igenl i jk  tot  s tand 
weten te  brengen.  De heer  Fennema spreekt  de hoop u i t  dat  de ‘doeners ’  nog hee l  l ang 
‘doeners ’  zul len z i jn .  Dat  er  dan af  en toe  we in ig  geschreven wordt  ter  vers lag legg ing dat  is  
misschien n ie t  goed,  maar  we l  hee l  begr i jpe l i jk  en te  pardonneren.   
In  de  not i t ie  gaat  het  ook om de huisvest ing ,  en met  name de plaats  van de kazerne en een 
n ieuwe brandweerwagen.  Aangaande de huisvest ing begr i jpt  D66 dat  de huid ige  locat ie  de 
voorkeur heeft ,  daar  kan z i j  in  meegaan.  Maar ,  heeft  het  co l lege  ook naar  een a l ternat ieve 
locat ie  gekeken? Zoals  misschien het  opnieuw te  ontwikke len Stat ionsgebied?  Dat  i s  een 
aanzienl i jk  s tuk d ichter  b i j  de  woningen van vee l van de brandweer l ieden en l ig t  centraa l  in  
dorp en gemeente .  Het  i s  vols t rekt  he lder  dat  goed mater iee l  een eerste  vere is te  i s .  
Rechtvaard ig t  het  re la t ie f  k le ine  aanta l  objecten in  het  bui tengebied,  waar  geen brandweer-
kranen in de  onmiddel l i jke  nabi jhe id  z i jn ,  een extra  invester ing van €  50.000,00?  De heer  
Fennema ste l t  nadrukke l i jk  dat  d i t  een vraag en geen kr i t iek is ,  a l s  er  ook maar  één mens 
gered kan worden is  zo’n  bedrag n ie ts .  D66 wi l  haar  grote  waarder ing voor  de brandweer  en 
het  werk dat  z i j  met  zovee l  kunde en enthousiasme doet  graag verta len in  het  voor het  
over ige  volmondig  s teunen van het  voorste l  dat  het  co l lege  aan de raad doet .  
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  draagt  de brandweer in Haren een warm hart  
toe .  De Chr is tenUnie  v indt  dat  ju i s t  de  vr i jwi l l ige  brandweer ,  d ie  ingebed i s  in  de  
samenleving,  een samenbindende rol  vormt .  De enthous ias te  vr i jwi l l igers  u i t  deze gemeente  
hebben dat  des  temeer  du ide l i jk  gemaakt  op d ie  avond.  Wat  de Chr is tenUnie  betref t  d ienen 
het  mater iee l  en de  ople id ingen op orde  te  z i jn .  Een punt  van zorg i s  de  bemens ing van de  
vr i jwi l l ige  brandweer  in  de  toekomst .   
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In een u i t  te  werken be le idsnot i t ie  d ient  expl ic iet  aandacht  te  z i jn voor  de aanwas  en de 
instandhouding van het  vr i jwi l l igerskorps .  Niet  a l leen de geoefendhe id ,  maar  ook de 
kwant i te i t  daarvan.  Brandweer i s  een zeer  be langr i jke  taak van deze gemeente  en de heer  
Berends spreekt  de hoop u i t  dat  dat  in  de  toekomst  ook pr ior i te i t  b l i j f t ,  wat  er  verder  ook 
vanuit  Den Haag op Haren afkomt.   
 
De heer  Boonstra ,  namens het  CDA, refereert  aan hoe  t rots  de raad  i s  op haar  brandweer .  
Het  zou mooi  z i jn a ls  de  brandweer  dat  morgen in  de  krant  leest !  De brandweer l ieden 
nemen een r is ico met  het  werk dat  z i j  doen.  In Haren doen z i j  dat  vr i jwi l l ig  en dat  kost  vee l  
t i jd .  In het  s tuk staat  dat  het  aanta l  uren omhoog gaat ,  dat  kan f inanc ië le  consequent ies  
hebben,  daar  hoort  het  CDA graag meer  over .  Ook over  een ext ra  invester ing ,  €  50.000,00,  
voor  een schuimblus insta l la t ie  voor  de  n ieuwe tankautospuit .  Geeft  de raad,  b i j  instemming 
met  d i t  s tuk,  daar  budget  voor?  Of bere ikt  de raad nog een separaat  s tuk.  Verder  wordt  
n ieuwbouw op de hu id ige  locat ie  onderzocht .  Het  CDA ging er  vanuit  dat  er  nog werd 
gezocht  naar  een geschikte  locat ie .  De huid ige  locat ie  zou daar  één van kunnen z i jn ,  i s  d ie  
keuze dan inmidde ls  gemaakt?  
 
De heer  Niezen ,  namens GroenLinks ,  in aanvul l ing  op de vragen van de PvdA,  over  de ver  
wegge legen woningen.  De mensen d ie  daar  wonen k iezen er  hee l  bewust  voor  om van vee l  
d ingen verstoken te  z i jn .  Dat  i s  geen waardeoordee l .  Je  zou je  kunnen afvragen of  in d i t  
soort  geva l len,  waar  men gewend i s  aan een derge l i jke  s i tuat ie ,  n iet  meer  ingezet  zou 
moeten worden op prevent ie  en voor l icht ing .  Goed voorbere id z i jn  op een brand,  goede 
brandmelders  en dat  soort  zaken kunnen vee l  leed en schade voorkomen.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, v indt  de voorgeste lde  bes l i ss ing vr i j  du ide l i jk .  Wat  is  
de  pos i t ie  van de vr i jwi l l igers  in het  op bas is  van het  reg ionaa l  mode l  op te  s te l len bele ids-
p lan? In de  not i t ie  wordt  ingegaan op huisvest ing ,  aanr i jdt i jden,  personee l ,  b innen – en 
bui tengebied.  Een be langr i jk  punt  op d i t  moment  i s  prevent ie  en daar  maakt  de brandweer  
z ich ook sterk voor .  Iedereen een brandmelder  in  hu is  en sne l  e ru i t  a l s  het  brandt !  
 
Burgemeester  Boumans ,  namens het  co l lege ,  bedankt  de raads leden voor de breed gedee l -
de waarder ing voor het  brandweerkorps .  De burgemeester  zorgt  ervoor dat  de compl imen-
ten overgebracht  worden.  Terecht  wordt  geconstateerd dat  a l les  op papier  vast leggen één 
van de  aandachtspunten was u i t  het  rapport  Berenschot .  Daar  s taat  tegenover  dat  het  echte  
werk zeer  goed gedaan wordt .  Beter  zo dan andersom,  dat  we het  op papier  goed doen,  maar  
in  de prakt i jk  wat  minder .  De brandweer  heeft  te  maken met  reg ional i ser ing ,  daarom is  n iet  
te  ontkomen aan het  fe i t  dat  s teeds meer  zaken op papier  moeten.  Dat  i s  inherent  aan 
centra l i sat ie  van taken.  Dat  i s  ook een punt  waar  de burgemeester  in reg ionaa l  verband 
s teeds  a ler t  op is .  De bedoe l ing  van het  s tuk i s  de raad  input  te  geven voor de  d iscuss ie  
over  het  reg ionaa l  be le idsplan.  De burgemeester  probeert  om daar  vanui t  de  gemeente  
Haren op een zo adequaat  mogel i jke  manier  invul l ing  aan te  geven.  Dat  reg ionaa l  
be le idsplan moet  lokaa l  vertaa ld worden.  Het  vastste l len van het  s tuk wordt  voora l  a ls  
r icht inggevend voor  de d iscuss ie  voor de  komende t i jd  beschouwd.  Het  i s  n ie t  zo dat  de  
raad b i j  de bes lu i tvorming in oktober  committeert  aan een aanta l  zaken zoa ls  worden 
genoemd,  b i jvoorbee ld de  hogere  kwal i te i t se isen d ie  geste ld  worden vanuit  het  Bes lu i t  
Kwal i te i t szorg Brandweerpersonee l .  Dat  heef t  met  name betrekking op oefen – en 
ople id ingsuren.  Deze  ople id ingen z i jn  de  laats te  t i jd  duurder  geworden.  Daar  heb je  
e igenl i jk  geen keuze in omdat  je  de  mensen goed geschoold  moet  la ten z i jn  voor hun e igen 
ve i l ighe id ,  maar  ook vanui t  de  e isen om ze  brandweermensen te  la ten z i jn .  Vermoede l i jk  
gaat  dat  meer  ge ld kosten .  Als  dat  zo is ,  dan wordt  dat ,  met  een onderbouwing,  a ls  
a fzonder l i jk  bes lu i t  aan de  raad voorge legd met  de vraag of  de  raad daar  a l  dan niet  mee 
instemt.  Datze lfde  ge ldt  voor  de tankautospuit .   
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In de begrot ing wordt  aangekondigd dat  in  2011 mee moet  worden gedaan aan een 
aanbested ing.  Die heef t  pas  f inanc ië le  consequent ies  in  2012,  maar  de raad wordt  we l  
gevraagd daar  een standpunt over  in te  nemen.  Daar  waar  het  u i t  de  pas  gaat  lopen is  met  
name waar  het  gaat  om de extra  schuimblus ins ta l la t ie  van  
€  50.000,00.  Daar  moet  een afweg ing  worden gemaakt ,  maar  dat  wordt  op dat  moment 
voorge legd en daar  wordt  in oktober  geen bes lu i t  over  genomen.  Ook over  de kazerne hoeft  
geen bes lu i t  te  worden genomen.  Er  z i jn  we l  wat  ramingen gedaan over  de kosten,  maar  dat  
hangt  in  s terke mate  samen met  het  locat ieonderzoek.  Het  i s  n iet  zo dat  er  nu a l  gekozen is  
voor  de hu id ige  locat ie .  De afge lopen per iode is  nadrukke l i jk  gekeken naar  a l ternat ieve 
locat ies .  Een k le ine  t ien locat ies  z i jn  in bee ld geweest ,  maar  te lkens wordt  geconc ludeerd 
dat  het  las t ig  i s  om op andere  locat ies  tot  een brandweerkazerne te  komen.  Dat  heef t  n ie t  
zozeer  te  maken met  de  s ta l l ingru imte voor het  mater iee l ,  kantoort je  en kant ine ,  maar  
voora l  met  het  fe i t  dat  een oefenterre in b i j  de kazerne  nodig  i s .  Daar  gaan vee l  v ierkante  
meters  in z i t ten.  Het  i s  n ie t  zo dat  het  Sta t ionsgebied op voorhand n ie t  mogel i jk  is ,  
misschien z i jn  er  mogel i jkheden in  combinat ie  met  b i jvoorbee ld een parkeervoorz ien ing.  
Deze  suggest ie  wordt  mee teruggenomen.  Op dat  punt  i s  nog geen keuze gemaakt .  Het  
externe bureau k i jkt  nu voora l  naar  de e i sen d ie  geste ld  worden aan een brandweerkazerne 
en hoe er  win-wins i tuat ies  te  maken z i jn  met  de  bu i tend ienst .  Door  te  k i jken naar  
gecombineerde funct ies ,  b i jvoorbee ld door een kant ine of  k leedkamers  meervoudig  te  
gebruiken.  Er  wordt  ook gekeken vanuit  kansen.  Haren i s  een aantrekke l i jke  partner  voor  de 
brandweer  in  Groningen.  Groningen heeft  een beroepskorps ,  dat  i s  vee l  duurder  dan een 
vr i jwi l l igerskorps .  Een dee l  van de dekking in  Groningen-Zuid wordt  door  Haren verzorgd.  
Misschien kunnen er  op termi jn  wat  nadere afspraken op dat  punt  worden gemaakt .  
B i jvoorbee ld in de  vorm van een s tuk je  medef inanc ier ing vanuit  Groningen of  de reg io voor 
de n ieuwe kazerne,  door b i jvoorbee ld ook enkele  reg ionale  taken b innen het  
brandweerkorps te  la ten u i tvoeren.  Prevent ie  is  per  def in i t ie  goedkoper  dan repress ie .  Al les  
wat  je  aan prevent ie  wint  hoef  je  n iet  aan repress ie  u i t  te  geven.  Een brandmelder  i s  
e ffect iever  dan een brandweerkazerne in het  midden van het  dorp.  Dat  heeft  puur te  maken 
met  a larmer ingst i jd .  Er  wordt  nadrukkel i jk  ingezet  op prevent ie .  De open dag s tond dan 
ook in het  teken van prevent ie .  Een constant  punt  van u i tdag ing i s  om voldoende mensen te  
b l i jven houden d ie  d i t  gevaar l i jke  werk wi l len b l i jven doen en daar  re la t ie f  vee l  t i jd  in  
wi l len s teken tegen een besche iden vergoed ing.  Tot  nu toe lukt  dat  nog s teeds  omdat  
brandweermens het  meest  aangeschreven beroep in pos i t ieve z in is  in  Neder land.  Open 
dagen trekken ook a l t i jd  potent ië le  brandweer l ieden.  Fi jn  dat  er  inmiddels  weer  twee dames 
b i j  he t  brandweerkorps z i jn .  De mensen v inden het  p lez ier ig  om betrokken te  z i jn b i j  hun 
korps ,  hun auto,  hun kazerne en hun gemeente .  De Wet ve i l ighe idsreg io ’ s  probeert  
dwingend voor te  schr i jven om te  reg ional i seren.  De burgemeester  s lu i t  n iet  u i t ,  met  het  
n ieuwe kabinet  dat  ook b i j  de  pol i t ie  s terk  inzet  op centra l i sa t ie ,  dat  de Wet  ve i l ighe ids-
reg io ’ s ,  op di t  punt  nog een aanscherping za l  kr i jgen.  De burgemeester  zou d i t  betreuren,  
misschien i s  het  moge l i jk  om vanui t  de  reg io een effect ieve  lobby op te  zet ten.   
Mevrouw Toxopeus  vraagt  of  de  bedragen in het  invester ings idee  voor  2012 en verder ,  
a l leen de  tankautospuit  bet reffen of  een tankautospuit  inc lus ief  schuimblus insta l la t ie?  
Burgemeester  Boumans  zegt  dat  het  a l leen het  surplus  voor de schuimblus insta l la t ie  i s .   
 
De voorzit ter  concludeer t  dat  de Be le idsnot i t ie  Brandweer  a l s  hamerstuk naar  de  
raadsagenda gaat .   
 
6 .  Raadsber icht  onderhoudsbudget ten 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  maakt  compl imenten over  het  fe i t  dat  zo’n nare  avond,  
zo ’n mooi  resu l taat  op heeft  ge leverd.  Het  s ignaa l  i s  goed opgevangen en het  co l lege heeft  
het  in de  geest  van het  s ignaa l  a fgehande ld ,  dank daarvoor .  
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Mevrouw Toxopeus ,  namens  de PvdA, i s  b l i j  met  het  mooie  tussenvoorste l .  Bepaa lde zaken 
kunnen we l  gebeuren.  De zaken d ie  nog n ie t  gebeuren z ie t  de  PvdA graag opgenomen in het  
n ieuwe brede beheer .  De PvdA vindt  het  be langr i jk  dat  soc ia le  gebouwen,  zoa ls  buurthuizen 
en k inderopvang goed onderhouden z i jn .   
 
De voorzit ter  resumeert  dat  d i t  raadsber icht ,  a ls  de  raad dat  n iet  wenst ,  n iet  terug  hoeft  te  
komen op raadsagenda,  maar  op de  l i j s t  van ingekomen stukken komt te  s taan zodat  de raad  
het  raadsber icht  onderhoudsbudgetten voor kennisgev ing aan kan nemen.  
 
7 .  Aanpass ing  bestemmingsplan Diste lhof  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, i s  erg  benieuwd naar  de pr i j sk lasse  van de  negen 
s tar terwoningen? Verder  s te l t  de  PvdA voor  zo sne l  moge l i jk  te  s tar ten met  bouwen.   
 
Mevrouw Sloot ,  namens Gezond Verstand Haren,  merkt  op dat  in  de achter l iggende stukken 
s taa t  dat  het  bewonerscomité  het  in pr inc ipe  eens  i s  met  de  p lannen.  Er i s  een bi jeenkomst  
geweest ,  i s  daar  een vers lag van?  Vaak worden er  vers lagen van inspraakavonden of  b i jeen-
komsten met  bewoners  gemaakt  en mevrouw S loot  had het  interessant  gevonden om te  
lezen.  Mevrouw Sloot  spreekt  haar  verbaz ing ui t  over  de wi jze  waarop het  bekend i s  
gemaakt .  GVH ziet  de urgent ie  n iet  echt  om de ter  inzage legging  in  de zomervakant ie  te  
la ten p laatsvinden.   
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  de pr i jzen van de s tar terwoningen bekend 
z i jn ,  maar  kan het  exacte  bedrag op d i t  moment  n iet  oproepen.  Er  heeft  een hee l  interact ief  
t ra ject  met  de buurt  p laa tsgevonden.  Op ambte l i jk  n iveau heeft  de  afge lopen jaren cont inue 
over leg p laatsgevonden met  een door  de buurt  aangeste lde groep.  Van a l  d ie  b i jeenkomsten 
z i jn  vers lagen.  De wethouder  heef t  zo’n b i jeenkomst  meegemaakt ,  maar  dat  was geen 
openbare  bi jeenkomst .  Het  g ing voora l  over  het  voor lopig  bestemmingsplan .  Hoe dat  in  
vor ige ja ren i s  gebeurd moet  de wethouder  navragen.  De ter  inzage  legg ing,  op verzoek van 
de ontwikkelaar ,  i s  in  over leg met  het  bewonerscomité  gedaan.  Het  bewonerscomité  heeft  
het  in  de  buurt  besproken.  Daarui t  kwam naar  voren dat  e r  geen bezwaar  was .  Daarom heeft  
het  co l lege  ervoor gekozen om het  te  publ iceren.  De termi jn l iep tot  3  september 
jongst leden en het  co l lege  hebben tot  vandaag geen k lachten bere ikt  dat  er  te  vroeg 
gepubl iceerd zou z i jn .   
 
De voorzit ter  s te l t  voor  dat  de  raad per  emai l  een antwoord over  de  pr i j s  van de woningen 
ontvangt .  
 
2 e  t e rmi jn  
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA, heeft  begr ip  voor  de hande lswi jze  van het  col lege  om 
de ter  inzage legg ing in  de zomervakant ie  te  doen om de  snelhe id  te  bevorderen.  Het  i s  
ge lukkig  goed gegaan,  maar  er  z i jn  ook projec ten waar in de rechtbank heeft  u i tgesproken 
dat  vanwege de  zomerper iode gewacht  had moeten worden.  Graag  in  voorkomende geval len 
de  Koninkl i jke  weg bewandelen .  
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, voegt  daaraan toe  dat  haar  de  laatste  t i jd  i s  opgeva l len dat  in 
teksten,  notu len en stukken vaak staa t :  “normaa l  g e sp roken doen  we  da t  n i e t  zo ,  maar”.  Of  er  
wordt  gezegd:  “de  r e g e l  i s  da t  we  he t  zo  do en ,  maar” en dan is  er  een reden waarom daarvan af  
wordt  geweken.  Ook s lord ighe idfout jes ,  zoa ls  de onjuis te  publ icat ie  over  de vergader ing in 
de krant .  GVH weet  dat  het  n ie t  de bedoel ing  i s ,  maar  a ls  het  vaker  voorkomt s taat  het  
s lord ig .  GVH raadt  het  co l lege aan dat  d i t  soor t  opmerking in  teksten,  vers lag  en notulen 
u i tzonder ing te  la ten b l i jven en geen rege l  te  la ten worden.   
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De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  vraagt  of  de  wethouder  b i j  het  aanre iken van de 
c i j fers  wi l  aangeven of  deze woningen voor de star terrege l ing  in aanmerk ing komen? Het  i s  
goed om in dat  geva l  publ ic i te i t  te  geven aan het  bestaan van d ie  mogel i jkhe id .   
 
De heer  Boonstra ,  namens het  CDA, vraagt  of  bekend is  hoevee l  e r  nog beschikbaar  i s  van 
de s tar ter rege l ing?  In het  ver leden i s  een bedrag van €  320.000,00 afgesproken.  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  dat  wordt  u i tgezocht .   
 
De voorzit ter  s te l t  voor dat  de  vragen van de  heren Sprenger  en Boonstra  per  emai l  worden 
afgehande ld .  De opmerking van de heer  Berends  heeft  te  maken met  het  bekendmaken van 
de mogel i jkhe id van de s tar terrege l ing op het  moment dat  de  hu izen worden aangeboden.  
Het  publ iceren is  een goede suggest ie  d ie  wordt  meegenomen.   
De voorzit ter  concludeert  dat  de  vasts te l l ing  van het  bestemmingsplan Diste lhof  a ls  
hamerstuk naar  de  raadsagenda gaat .   
 
8 .  Aanpass ing  Legesverordening 
De voorzit ter  concludeert  dat  de  aanpass ing van de Legesverordening 2010 in  verband met  
de Wet a lgemene bepa l ingen omgevingsrecht  a l s  hamerstuk naar  de  raadsagenda gaat .   
 
9 .  Raadhuisp le in/Haderaple in  
De voorzit ter  zegt  dat  zoa ls  afgesproken het  raadsber icht  2019-13:  opbrengsten 
ontwikke l ing  Raadhuisple in  en raadsber icht  2010-17:  vragen CDA over  dee ls  wegval lende 
dekking raadhuis ,  worden betrokken b i j  de  besprek ing .  
 
De heer  Heijtmei jer  spreekt  in namens het  comité  “Behoud Raadhuisple in Haren” .   
In  de  a f g e l op en  weken  he e f t  h e t  c o l l e g e  v e r s ch i l l ende  f e i t en  naar  bu i t en  g eb ra ch t  ov e r  h e t  p ro j e c t :  
“n i euwbouw g eme en t ehu i s”  en  “Hade rap l e in” .  Als  g e v o l g  h i e r van  i s  h e t  c omi t é  “Behoud  Raadhui sp l e in  
Haren”  in  de  a f g e l op en  weken ove r spoe ld  me t  adhe s i eb e tu i g ing en .  De  b ekend g emaakte  f e i t en  l i e g en  e r  
n i e t  om en d e  burg e r s  van Haren  z i j n  z e e r  on t s t emd.  Namens  e en  g ro ep  van 1200 ve ron t rus t e  burg e r s  
h e e f t  h e t  c omi t é  in  d e  b e g in ja r en  s t e l s e lmat i g  e en  h e lp ende  hand  en  c on s t ru c t i e ve  b i j d rag e  aang eboden .  De  
ambt e l i jke  t op ,  d e  we thoude r ,  maar  ook de  burg eme e s t e r ,  a l s  voo rz i t t e r  van  he t  c o l l e g e ,  h ebben h i e rvan  
g e en  g eb ru ik  g emaakt .  Lat e r  h ebb en w i j  ons  h e i l  g ezo ch t  in  d e  l oka l e  med ia .  Ook da t  h e e f t  n i e t  
g eho lp en .  Al l e s  wat  vanavond  g ez e gd  za l  wo rd en  o v e r  d i t  onde rwe rp  gaa t  e i g en l i jk  o v e r  twe e  b e g r i ppen :  
v e r t rouwen  en  t ransparant i e .  I ed e r e  o rgan i sa t i e  moe t  we rken op  bas i s  van  dez e  twe e  b e g r ippen .  Ui t  d e  
r e c en t e  b ekendmaking en i s  on s  a l s  burg e r s  nu we l  du id e l i jk  g eworden  da t  h e t  h i e raan on tb r e ekt  b innen  
d e  g eme ent e l i jk e  o rganen .  Namens  v e e l  bur g e r s  v e rzoeken w i j  daarom de  r e c en t  b eno emde  
r ekenkamer commis s i e  me t  spo ed  e en  onde rzoek t e  la t en  s ta r t en .  Onze  mot i va t i e  i s  a l s  vo l g t :  h oe  kan he t  
g ebeuren  da t  e en  g ro ep  van enke l e  t opambtenar en  in f o rmat i e  v e r sp re id  aan d e  g eme ent e raad  ove r  
b e spar in g en in  h e t  g e va l  van n i euwbouw,  we lke  vo l s t r ekt  in c o r r e c t  en  onvo l l ed i g  i s ?  Ik hoo r  h e t  d e  
f ra c t i e voo rz i t t e r  van  de  PvdA nog  ze gg en :  “We h ebb en  g e en  ex t e rne  d e skund igh e id  nod ig ,  da t  kunnen  we  
ze l f  we l  b epa l en” .  Voor  b e lang s t e l l end en  d eze  b e spa r ing sb r i e f  i s  b e s ch ikbaar .  Maar  ook de  in f o rmat i e  
ov e r  d e  opbreng s twaard en van h e t  Hade rap l e in  b l i jken  a l  j a r en  on ju i s t  t e  z i j n  g ewee s t .   
Hoe  i s  h e t  mog e l i jk  da t  h e t  c on t ro l e r end  v e rmogen  van de  g eme en t e raad  onvo ldo ende  h e e f t  g ewe rkt?  De  
g emeent e raad he e f t  ondanks  h e t  zo g enaamde  dua l e  s t e l s e l  me t  9  t e g en  8  s t emmen he t  voo r s t e l  voo r  
n i euwbouw,  zonde r  en i g e  noemenswaard i g e  u i t o e f en ing  van  z i jn  c on t r o l e taak h e t  n i euwbouwbes lu i t  
door g eze t .  Ik hoor  d e  woorden  van  he t  t o enmal i g e  Chr i s t enUni e - raads l id  nog :  “Het  komt  a l l emaa l  we l  
g o ed” .  Jammer ,  dus  n i e t .  Hoe  i s  h e t  moge l i jk  da t  d e  b ekend  g emaakte  f e i t en  ons  e en  b e e ld  van samen -
we rking  van  de  ambt e l i jke  t op  me t  we thoude r s  s ch e t s t  waar  t ransparan t i e  n i e t  e en  ba s i swaarde  i s ?  Maar 
ook hoe  i s  h e t  mog e l i jk  da t  in f o rmat i e  v oor  d e  c on t r o l e r end  a c countant  in  maar t  2010 n i e t  i s  g eme ld?  
Wi j  v e rzoeken  daarom de  r ekenkamer  ook onde rzoek t e  do en  naar  h e t  fun c t i on e ren  van  d e  noodzake l i jke  
“ ch e ck and ba lan c e s”  b innen  g emeent e .   
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Tene ind e  e en  doe lmat i g e  en  e f f e c t i e v e  b e s lu i t v o rming  en  samen-we rking  van  h e t  c o l l e g e ,  d e  ambt e l i jke  t op ,  
me t  d e  g eme ent e raad t e  b e vord e r en .  Een onde rzo ek dus  n i e t  enke l  naar  de  f i nan c i ë l e  f e i t en ,  maar  e en  
onde rzoek naar  he t  f unc t i on e r en  van de  d i r e c t  b e t r okkenen .  Tens l o t t e  w i l l en  wi j  a l s  v e ron t rus t e  burg e r s  
aange v en  da t  b ebouwing  van h e t  c en t rumgeb i ed  in  ons  do rp  n i e t  e en  f inanc i ë l e  me lkkoe  moe t  worden  voo r  
d e  f i nanc i ë l e  t ekor t en  d i e  d e  g emeen t e  Haren  ze l f  h e e f t  g e c r e ë e rd .  Verde r e  b ebouwing  in  h e t  
c en t rumgeb i ed  en  aantas t ing  van  de  hu id i g e  p l e inb e l e v ing  i s  z e l f s  z e e r  ong ewens t .  We thoude r  Pek word t  
onde r s t eund in  z i jn  in i t ia t i e f  om t e  s t r e v en  naar  e en  ande r  p l an .  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, vraagt  een toe l icht ing  op de mot ivat ie  a ls  genoemd in 
de v ierde  a l inea .  En ten tweede  wat  er  prec ies  in de  laa ts te  a l inea met  de  f inanc ië le  melkkoe  
wordt  bedoeld met  betrekking  tot  de locat ie  waar  het  omgaat .   
 
De heer  Heijtmei jer  l i cht  toe  dat  dest i jds ,  door de  ambtenaren,  een bespar ingsbr ie f  i s  
verstrekt  aan de gemeenteraad.  Hier in was een aanta l  bedragen opgenomen,  getota l iseerd   
€  68.000,00,  waarvan € 66 .000,00 bespar ing op het  l icht .  Als  €  68.000,00 a l s  bespar ing 
wordt  aangenomen,  daar  heeft  de  heer  Hei j tmei jer  over igens  twi j fe l s  over ,  dan b l i jkt  dat  
toen het  p lan was  dat  het  n ieuwe gemeentehuis  op bas is  van het  budget  van 11,3 mi l joen 
euro,  zes  mi l joen u i t  a lgemene midde len en 5 ,3  mi l joen u i t  de Haderaple in opbrengst .  Dat  
kan nooit  een netto bespar ing  voor  de gemeente l i jke  begrot ing  opleveren.  In de 
bespar ingsbr ief  waren n iet  de verhoging van de  kapitaa l  –  en rente lasten meegenomen.  
€  66.000,00 bespar ing op l icht ,  de  heer  Hei j tmei jer  s te l t  voor  ’ s  nachts  de l ichtschake laar  in 
het  gemeentehuis  u i t  te  draa ien,  dan bere ik je  d ie  bespar ing ook.  Daarvoor  hoeft  geen n ieuw 
gemeentehuis  te  worden gebouwd.  Op ini t iat ief  van wethouder  Pek is  reeds  voor  de 
zomervakant ie  een groep van be langste l lende burgers  geformeerd ,  inmidde ls  aangevuld met  
mensen e lders  u i t  het  dorp,  d ie  z ich met  vee l  interesse  inzet ten voor een n ieuw p lan in  het  
centrum van Haren.  Het  g ing de heer  Terpstra  over  de opmerking ‘ f inanc ië le  melkkoe’ .  De 
heer  Heijtmei jer  zegt  dat  het  moge l i jk  is  dat  b i j  de  keuze van een var iant  de  11,3  mi l joen 
wordt  gef inanc ierd met  het  vol led ig  d icht  bouwen of  het  e lders  verd ienen op de begrot ing 
van de  gemeente Haren door bezu in ig ingen op scholen,  onderwi js ,  spor t ,  schoonmaakkosten 
van bas isscholen.  Het  zou de heer  Hei j tmei jer  erg  aan het  hart  gaan a ls  de gemeente  op dat  
soort  posten gaat  bezu inigen om het  tekort  wat  nu dre igt ,  d icht  te  ramen.  
De heer  Prenger ,  namens de VVD, vraagt  of  de  heer  Hei j tmei jer  p le i t  voor een verhoging 
van de  inkomsten? De heer  Heijtmei jer  antwoordt  dat  de gemeente  Haren kan bezuin igen 
op haar  e igen apparaat .   
 
De voorzit ter  geeft  een correc t ie  op het  verhaa l  van de  heer  Hei j tmei je r ,  waar  deze s te l t  
dat  de raad  met  negen acht  vóór n ieuwbouw heef t  gestemd.  De raad heef t  met  dert ien vóór  
en met  v ier  s temmen tegen voor de n ieuwbouw gekozen.  De heer  Hei j tmei jer  refereert  aan 
de keuze voor de  herontwikke l ing van het  Haderaple in ,  daar  was de verhouding negen-acht .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  in de raadsvergader ing van 27 september  
jongst leden door  mevrouw Kerremans i s  opgemerkt  dat  een b indend referendum wette l i jk  
n ie t  mogel i jk  is  en dat  s taat  we l  in d i t  s tuk.  Het  co l lege  heeft  inderdaad moeten concluderen 
dat  een b indend referendum jur id isch n iet  moge l i jk  i s .  Dat  i s  enerz i jds  jammer,  doe l  van het  
co l lege i s  om de burgers  max imaa l  betrekken b i j  de  ontwikke l ing van het  Hadera/Raadhuis-
p le in .  Het  b indend referendum was daarvoor  een midde l .  Nu dat  n iet  kan beraadt  het  
co l lege z ich over  hoe dat  we l  wordt  gedaan.  In  de loop van de komende maanden volgt  een 
n ieuw voorste l  op dat  punt .  
 
De heer  Sprenger ,  namens de PvdA,  zegt  dat  d i t  een be langr i jk  p lan is  voor  de upgrading 
en verdere ontwikke l ing van het  Haren.  Het  i s  van be lang voor ondernemers ,  het  winkelend 
publ iek ,  d iverse  doe lgroepen,  voor  evenementen op het  p le in en de woon-verbl i j f funct ie .  
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Het  p lan maakt  een zorgvuld ige  afweging op f inanc iee l  gebied en s tedenbouwkundig  vlak 
noodzake l i jk ,  met  daarb i j  de  inspraak en par t ic ipat ie  van de bevolk ing .  In dat  kader  heef t  de  
raad dest i jds  bes loten voor var iant  2 ,  gebaseerd op het  maximale  verd ieneffect  en de 
mogel i jkhe id tot  de  goedkoopst  adequate  parkeeroploss ing door  middel  van een ha l fver-
d iepte  parkeergarage .  Richt ing zomer  werd de raad  onaangenaam verras t  door het  co l lege .  
Op bas is  van de n ieuwe berekeningen dre igde een fors  tekort  op de  toenmal ige  exploi ta t ie .  
Het  s ie r t  het  co l lege  dat  z i j  de  raad  daar  d irect  over  ge ïnformeerd heeft  en dat  z i j  de  oor-
zaken en de  verschi l lende berekeningswi jzen over  het  ontstaan van het  tekort  onderzocht  
heeft  en op welke wi jze  d i t  project  kan doorgaan.   
Het  gaat  in  de kern om de u i ts t ra l ing  van het  hart  van Haren,  daarb i j  hoort  een Harense  
schaa l ,  een goed architectonisch en s tedenbouwkundig p lan.  Op bas is  van n ieuwe 
berekeningen komt het  co l lege  met  bouwvar iant  1a .  Een var iant  d ie  ook in  raad en van 
burgers  op vee l  b i jva l  kon rekenen.  Dat  betekent  we l  een lagere  explo i ta t ie  van 1,7 mi l joen.  
Een fors  bedrag met  een afschr i jv ings las t  van € 130.000,00 op jaarbas is  vanaf  2012.  De 
oorzaken voor een heroverweg ing  heeft  het  co l lege  aangegeven:  een veranderende vraag op 
de woningmarkt ,  een teruglopende economie  en een kred ietcr i s i s .  De PvdA s taa t  voor  het  
investeren in  Haren.  Het  Haderaple in d ient  een upgrad ing te  kr i jgen met  oog voor de 
kwal i te i t  van de bebouwing en op bas is  van een goed s tedenbouwkundig  p lan.  Deze 
heroverweging d ie  het  col lege voorste l t ,  b iedt  ook de kans om,  gez ien de part ic ipat ie  van de 
bevolk ing,  tot  een n ieuwe heroverweging te  komen.  Zoals  wethouder  Pek aangaf :  een 
b indend referendum is  wet te l i jk  n ie t  mogel i jk ,  maar  met  het  n ieuwe Raadhuisp le in  z i jn  
goede ervar ingen opgedaan en wordt  dat  te r  overweging meegegeven.  De PvdA kan z ich 
v inden in de door het  col lege voorgeste lde var iant  1a met  daarb i j  een andere  insteek voor 
de burgerpart ic ipat ie  en wacht  verder  p lannen af .  
 
Mevrouw Legemaat ,  namens D66,  spreekt  haar  waarder ing u i t  voor de voortvarende wi jze  
waarop het  co l lege het  onderwerp Haderaple in heeft  aangepakt .  Dank ook voor de beant -
woord ing  van de vragen.  D66 i s  b l i j  da t  het  onderwerp weer  in  het  openbaar  behande ld kan 
worden,  want  zo hoort  het  ook.  Vee l  burgers  en versche idene pol i t ieke  par t i jen,  waaronder  
D66,  hebben vanaf  2006,  dus a l  voor de  economische  cr is is  het  gevoe l  dat  er  b i j  de 
p lannenmaker i j  voor het  centrum wordt  gewerkt  met  te  rooskleur ige c i j fers .  Opt imisme is  
mooi ,  maar  het  moet  wel  gefundeerd z i jn op verantwoorde l i jkhe id en rea l isme.  Fe i te l i jk  
b leek vor ig  jaar  juni  a l  dat  het  onmogel i jk  was  met  het  Haderaple in voldoende terug te  
verd ienen om a l le  oorspronkel i jke  p lannen te  rea l i seren.  Het  parkeren ondergronds werd er  
a fgehaald ,  het  Raadhuisp le in in een apart  p lan ondergebracht .  De toenmal ige  coa l i t iepar t i j -
en kozen vervolgens voor de  var iant  d ie  het  meeste  ge ld  g ing  opleveren.  Niet  voor  het  p lan 
dat  de meeste  s temmen van de  burger  had gekregen,  n iet  voor  het  mooiste ,  meest  Harense  
p lan,  maar  voor de groots te  ge ldmachine .  Met  onvoorste lbaar  dure  appartementen en 
massa le  bebouwing,  ook nog rooskleur ig  berekend.  Inmidde ls  was er  een economische cr is is  
en ook de projectgroep ge loofde n ie t  meer  in de  c i j fers  en ste lde voor een second opin ion 
aan te  vragen.  Die  kwam beg in februar i  2010 en s te lde de inkomsten u i t  de ontwikkel ing van 
het  Haderaple in  in  var iant  2 drast isch b i j .  Het  was inmidde ls  campagnet i jd  voor de  gemeen-
teraadsverkiez ingen.  Daar in presenteerden D66 en het  CDA a l ternat ieve bouwplannen voor  
het  p le in ,  Harense  maat  en Harense  a l lure  met  grondgebonden woningen.  Dat  kwam de 
s tuurgroep kennel i jk  b i j  nader  inz ien goed u i t .  In p laats  van de gemeenteraad d irect  op de 
hoogte  te  s te l len van de n ieuwe c i j fers ,  werd het  rapport  van Draa ier&Partners  met  a l le  
p lannen erb i j  in de  la  ge legd.  Men wi lde  een n ieuw col lege  n ie t  in  de  wie len r i jden,  pol i t ieke  
eth iek.  Over igens een bes lu i t  dat  n iet  terug te  v inden is  in de  notu len van de s tuurgroep.  
Het  weerhie ld  de  toenmal ig  wethouder  er  n iet  van om in de  campagne te  zeggen dat  D66 en 
het  CDA genomen raadsbes lu i ten niet  respecteerden en dat  eerst  aangetoond moest  worden 
dat  de a l ternat ieve  p lannen evenvee l  ge ld  genereerden a ls  het  aangenomen plan.  Er kwam 
een nieuw col lege en het  bouwdoss ier  i s  n ie t  overgedragen.   
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Het n iet  doorgeven aan de raad  van nieuwe,  zeer  re levante  informat ie  over  zo’n gewicht ig  
onderwerp v indt  D66 een ernst ige  na la t ighe id en het  n ie t ,  zoa ls  D66 heef t  gehoord,  wi l len 
overdragen van zo’n be langr i jk  doss ier  zeer  a fkeurenswaardig  en onaanvaardbaar .  Er  z i jn  
wat  D66 betref t  maar  twee smaken:  of  het  z i jn  ernst ige  pol i t ieke zonden of  het  getu ig t  van 
we in ig  profess ional i te i t .  Het  maakt  het  pol i t iek funct ioneren moei l i jk  en is  funest  voor  het  
ver t rouwen wat  burgers  in  de  pol i t iek  kunnen hebben.  Of er  opzet  in  het  spe l  was  of  
s lord ighe id ,  of  de verk iez ingen een rol  spee lden,  D66 v indt  dat  raad en burgers  er  recht  op 
hebben te  weten hoe de  bes lu i t -vorming is  ver lopen.  D66 gaat  de  n ieuwe 
rekenkamercommiss ie  vragen een onderzoek in te  s te l len naar  de bes lu i tvorming rond de  
bouw van het  n ieuwe gemeentehuis  en de  ontwikke- l ing van het  Raadhuisp le in/Haderaple in .  
Al leen een onafhankel i jk  rekenkamer kan het  u i t  de  schi jnbare  ‘achterkamert jessfeer ’  
houden en zonder  aanz ien des  persoons u i tzoeken wat  er  gebeurt  i s  en op we lk  t i jdst ip .  Dat  
i s  de  enige  manier  waarop het  geschonden vert rouwen van de burgers  een beet je  herste ld  
kan worden.  De bevind ingen van de  rekenkamercommis-s ie  zu l len voor D66 le idend z i jn bi j  
het  u i te inde l i jke  oordee l  over  het  proces en de eventu-e le  consequent ies .  Daarna  wi l  D66 zo 
sne l  mogel i jk  schoon schip maken,  de  rea l is t i sche c i j fers  eer l i jk  onder  ogen z ien.  Het  ver l ies  
nemen en zo snel  moge l i jk  aan de s lag  om te  k i jken hoe de f inanc ië le  tegens lag opgevangen 
kan worden.  Dat  deze  zwaar  op de toekom-st ige begrot ingen gaat  drukken,  €  130.000,00 per  
jaar ,  minder  te  besteden,  i s  zeer  betreu-renswaard ig .  Er kan worden gekozen voor  extra  
bespar ingen,  minder  n ieuw be le id of  lasten-verzwar ing  voor  de burgers .  Wat  D66 betref t  
worden de burgers  zo lang mogel i jk  ontzien,  gehee l  conform het  coa l i t iemanifes t .  Al  deze  
gebeurtenissen leveren ook goed n ieuws op.  De massa le  onHarense bebouwing van het  
Haderaple in i s  van de baan.  Er  is  opnieuw moge- l i jkhe id om een fraa i  p lan naar  Harense  
maat  te  k iezen.  Wat  D66 betreft  i s  ge ld  een midde l  en geen doe l .  In  de door het  vor ige  
co l lege gekozen opzet  een knip aanbrengen in de p lannen,  waardoor  het  Haderaple in het  
ge ld  moet  opbrengen dat  a l  i s  u i tgegeven voor  het  n ieuwe gemeentehuis  dre ig t  ge ld  het  doe l  
te  worden.  Het  centrum van Haren is  zo ongeveer  het  be langr i jks te  s tuk van Haren.  Daar  
moeten geen d ingen gebouwd worden,  waar  we la ter  sp i j t  van kr i jgen.  Een goede ba lans  
tussen archi tec tuur ,  Harense  maat ,  funct ional i te i t  en ge ld verd ienen.  Het  hu id ige co l lege  
heef t  de vers tandhouding met  de omwonenden weer  in  goede banen ge le id en i s  in s taat  het  
vert rouwen van b i jvoorbee ld het  voormal ig  comité  Raadhuisp le in te  winnen.  Er  kan nu 
a l snog gewerkt  worden aan een integraa l  p lan waar in ook het  parkeren en,  naar  D66 hoopt ,  
het  Raadhuisple in is  opgenomen.  De burgers  d ienen maximaa l  te  worden betrokken b i j  de  
p lannen,  misschien n iet  met  een b indend referendum, maar  het  gaat  om de intent ie  om de 
burgers  maximaa l  te  betrekken.  Het  col lege za l  haar  u i te rs te  best  doen om in goed over leg  
met  de  burgers  het  centrum van Haren een zo Harens  mogel i jke  invul l ing te  geven.  Een 
col lege dat  invent ie f  en creat ief  za l  proberen om de f inanc ië le  s trop zo k le in  moge l i jk  te  
la ten u i tva l len,  in d ie  volgorde .  D66 heef t  daar  a l le  ver t rouwen in .   
 
De voorzit ter  geef t  een k le in s tukje  feedback.  Het  s taat  de fract ies  vr i j  om te  ref lecteren 
over  wat  er  rond de verk iez ingen i s  gebeurd.  Het  i s  we l  goed om te  rea l i seren dat  het  
co l lege  verantwoorde l i jk  i s  voor  het  co l legebe le id ,  of  dat  nu van g is teren i s  of  van een jaar  
ge leden.  Dat  i s  n iet  re levant  in  dat  kader .  De voorz i t ter  wi l  voorkomen dat  een sfeer  
ontstaat ,  wetende dat  de dr ie  col lege leden van toen nu raads l id  z i jn ,  het  n iet  p lez ier ig  zou 
z i jn  a ls  in deze vergader ing de  rol len zouden worden vermengd,  door mensen in hun oude 
ro l  aan te  spreken,  terwi j l  z i j  h ier  in een n ieuwe ro l  z i t ten.   
 
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, heeft  de  afge lopen per iode geprobeerd te  rechercheren,  maar  
concludeert  nog lang  n ie t  a l le  antwoorden te  beschikken.  GVH was verbi js terd toen z i j  b i j  
de vertrouwel i jk  b i jeenkomst in  ju l i  hoorde  dat  informat ie  d ie  zo be langr i jk  i s ,  v i j fenha lve 
maand op de p lank heeft  ge legen en niet  eerder  bekend is  gemaakt  aan de  raad.  Verbi js terd 
omdat  op dat  moment  het  er  u i tzag dat  deze informat ie  met  opzet  n iet  werd  verst rekt .   
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Het g ing om een vertrouwel i jke  vergader ing en GVH heeft  twee maanden met  bu ikpi jn  
rondge lopen omdat  n iets  daarvan naar  bui ten mocht  worden gebracht ,  terwi j l  men rondl iep 
met  ve le  vragen.  GVH wis t  n ie t  wat  er  aan de hand was ,  maar  kreeg het  gevoel  dat  er  zaken 
niet  k lopten.  Gelukkig  heeft  het  col lege  de indert i jd  ver t rouwel i jk  vragen van GVH hee l  
voortvarend beantwoord.  Nog s teeds bestaat  het  gevoe l  dat  de raad  n ie t  a l les  weet .   
-  In de vers lagen van de s tuurgroep staat  dat  e r  een de opdracht  aan Draa ier&Partners  i s  

verstrekt  om de  aanbested ing te  begele iden.  Is  het  ju is t  dat  een onderdee l  daarvan het  
geven van een second opin ion is?  In de  s tukken heef t  GVH geen spec if ieke opdracht  tot  
het  maken van een second opin ion ge lezen.  

-  Uit  de  beantwoording van de vragen van het  CDA bl i jkt  dat  het  co l lege  op de hoogte  was  
van de  verstrekking van de opdracht  tot  het  doen van een second opin ion.  Hoe kan het  
dat  gedurende v i j fenha lve maand na dato de voortgang van di t  gevraagde advies  n iet  i s  
bewaakt  door  het  co l lege?   

-  Op bladz i jde twee van het  raadsvoors te l ,  onderaan de  pag ina b i j  de terugbl ik  s taat  dat  het  
co l lege geoordee ld  heeft  dat  het  beter  was om de aanbested ing  aan te  houden tot  na de 
verk iez ingen.  Klopt  het  dat  een co l lege  a l leen kan oorde len a l s  z i j  informat ie  van de 
s tuurgroep heef t  gekregen?  Als  z i j  geen informat ie  heeft  gekregen,  hoe  kan z i j  dan 
oorde len? Ind ien het  co l lege  wel  informat ie  heeft  gekregen,  hoe kan het  dan dat  nu wordt  
geste ld  dat  het  co l lege  n ie t  op de hoogte  i s gebracht?  Hoe kan het  dan dat  de raad  n iet  
d irect  op de hoogte i s  gebracht?  

-  Mag de s tuurgroep ze l f  bepa len of  zaken opportuun z i jn  om aan de raad  te  melden? In de 
vers lagen van de s tuurgroep s taa t  dat  oud-wethouder  Berends  het  co l lege in januar i  op de 
hoogte za l  s te l len dat  de aanbested ing aangehouden moet  worden.  Waarom op dat  
moment?  De bewuste  br ie f  werd pas  op 10 februar i  ontvangen.  Is  het  co l lege  toen ook op 
de hoogte  geste ld?  Wanneer  was dat?  Welke reden gaf  de s tuurgroep toen aan voor  het  
u i t s te l?  Is  d i t  toen naar  de raad  gecommuniceerd?  En zo nie t ,  waarom niet?  

-  Kan de  stuurgroep ze l fs tand ig  bes l i ssen een aanbesteding aan te  houden zonder  hiervan 
het  co l lege  op de hoogte  te  s te l len?  Wanneer  de s tuurgroep niet  ze l fs tand ig mag bes l i ssen 
om de aanbesteding aan te  houden en d i t  toch doet ,  wie  i s  dan verantwoorde l i jk  voor  
deze s tuurgroep? 

-  Kan de raad een oordee l  van het  co l lege ,  waarna dan ook gehande ld wordt ,  ook a ls  een 
co l legebes lu i t  opvatten? Is  het  nie t  zo dat  een col legebes lu i t  met  de raad  moet  worden 
gedeeld?   

-  Hoe kan het  dat  het  co l lege  in  februar i  de raad  niet  in l icht  omdat  z i j  h iervan v indt  dat  d i t  
n ie t  opportuun i s ,  z i j  v i j f  maanden la ter  van de een op de andere  dag v indt  dat  het  
karakter  van het  advies  dusdanig ernst ig  is  dat  de  raad per  d irect  op de hoogte  moet  
worden geste ld .   

-  Door het  col lege wordt  voor  de vasts te l l ing  van de jaarrekening een LOR-verklar ing 
ge tekend.  GVH heeft  geconstateerd  dat  deze i s  ondertekend.  Is  het  zo dat  deze  verk lar ing 
inhie ld  dat  er  geen afwi jk ingen te  verwachten v ie len tussen 31 december  2009 en 1  apr i l  
2010?  Is  het  dan ook zo dat  deze verk lar ing op d ie  wi jze  aan de accountant  i s  
overgedragen? Had het  advies  van Draa ier&Partners  op grond van deze  afwi jk ing moeten 
worden gemeld aan de accountant?  Is  h iermee op grond van d i t  advies  de aud itcommiss ie  
onvol led ig  ge ïnformeerd?  Is  het  zo dat  de  aud itcommiss ie  a l leen een advies  aan de raad  
kan geven op bas is  van vol led ighe id en transparant ie?   

-  In de media  i s  in de afge lopen per iode vee l  geschreven over  d i t  onderwerp.  Hier in  geven 
verschi l lende leden van de toenmal ige  s tuurgroep verschi l lende meningen.  De een wist  
ie t s  en de ander  wis t  van niets .  Heeft  het  co l lege  aan be ide  personen gevraagd hoe d i t  
kan?  En wat  waren hun antwoorden?  

-  Is  de s tuurgroep nog een bestaand orgaan?  Wie z i t ten er  nu in  de s tuurgroep.  Hoe wordt  
er  nu door  de  s tuurgroep naar  het  col lege  gerapporteerd?  

-  Hoe wi l  het  co l lege d i t  soort  debac les  in  de toekomst  voorkomen?  
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-  Hoe gaat  het  col lege  d i t  a l les  aan de burgers  van Haren communiceren? 
GVH adviseer t  het  co l lege  met  k lem op per  d i rect  het  comité  Haderaple in  haar  excuses  aan 
te  b ieden.  Deze groep is  de afge lopen jaren weggezet  a ls  las t ig  en a ls  mensen d ie  n iet  mee  
wi lden werken.  Als  mensen die  “onz in  v e r t e l l en”.  Het  b l i jkt  hee l  anders  te  z i jn .  Deze  mensen 
hebben z ich met  z ie l  en za l ighe id voor hun gemeente  ingezet  en kregen de kous op de kop 
terwi j l  ze  gewoon voorkomen in hun recht  s tonden.  GVH voelt  h ier  een soort  p laatsvervan-
gende schaamte .  GVH s lu i t  z ich aan b i j  de vraag  van D66 om een onderzoek door de 
rekenkamercommiss ie .   
 
De heer  Berends ,  namens de Chr is tenUnie ,  zegt  dat  e r  een groot  verschi l  z i t  in  de  
aannames van anderha l f  j aar  voor  het  beg in d i t  jaar .  Dat  i s  een droevige constater ing .  De 
hoogte van het  bedrag heeft  de  heer  Berends verbaasd.  Wat  nu voor l igt  i s  dat  er  we l  een 
keuze moet  worden gemaakt .  Op dit  moment  l ig t  voor om de bes l i ss ing van 29 juni  2009 te  
herroepen.  De Chr is tenUnie  vraagt  z ich af  waarom dat  nodig  i s ,  ook gezien de f inanc ië le  
s i tuat ie  van de gemeente ,  of  dat  er  ook andere  a l ternat ieven naar  boven komen om te  k i jken 
of  er  nog meer  kan worden b innengehaa ld .  Wordt  a l leen ingezet  op bouwvar iant  1a  of  
worden er  ook nog andere  moge l i jkheden geboden? Verder  s te l t  de  heer  Berends voor  dat  
het  co l lege  b i j  de  aanbested ing ,  d ie  toch op enig  moment  za l  moeten gebeuren,  een 
ondergrens  inbouwt .  Waardoor  de gemeente  n ie t  het  r i s ico loopt  dat  het  erger  wordt  dan 
het  nu is .  Of  dat  wordt  geste ld :  het  mag n iet  vee l  erger  worden dan het  nu i s .  Het  i s  moge-
l i jk  om bi j  een aanbesteding een bepaa lde  ondergrens af  te  spreken.  Die  hoef  je  nie t  te  
communiceren,  maar  je  kunt  b i j  de  aanbesteding  vervolgens zeggen dat  het  n ie t  k lopt  en dat  
de gemeente n iet  akkoord gaat  met  wat  er  wordt  geboden.  De heer  Berends  s te l t  voor d i t  
s tuk a l s  bespreekstuk op de raadsvergader ing te  p laa tsen en dan voora l  de pol i t ieke react ies  
te  geven,  deze horen n iet  thu is  in een raadscommiss ievergader ing .   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, v indt  het  pos i t ie f  dat  wordt  afgestapt  van het  
waanzinnige bouwblok dat  het  centrum van Haren dre igde te  onts ie ren .  Terug naar  de 
Harense  maat  met  grondgebonden woningen aan de  Hortus laan was  het  oorspronkel i jke  p lan 
in  2006,  dat  was  de  inzet  in 2009 en ook de inzet  b i j  de  verk iez ingen.  Op die  manier  wordt  
een betere  invu l l ing  van het  centrum bere ikt  met  een hogere woonbe leving.  Het  centrum 
wordt  teruggegeven aan de  mensen en z i j  mogen erover  meepraten en dat  s temt het  CDA 
tevreden.  De keerz i jde  van de  meda i l le  i s  dat  wat  iedereen in  Haren wist  nu toch werke l i jk-
he id wordt .  Prest ige  was  be langr i jker  dan profess ione le  beoorde l ing van een grote  investe-
r ing met  vee l  r i s ico’s .  Een grondexplo i ta t ie  d ie  1 ,7  mi l joen lager  is ,  een extra  las t  in 2011 
van 0 ,4 mi l joen en bi j  de beoorde l ing  z i jn de  afschr i jv ing  van de boekwaarde van het  oude 
raadhuis ,  0 ,5  mi l joen,  nooit  meegenomen.  Totale  meerkosten voor  de gemeenschap:  2 ,6  
mi l joen.  Dat  i s  prec ies  wat  het  CDA vanaf  2006 heef t  geroepen.  
De burgers  wi l len weten wie  daarvoor  verantwoordel i jk  i s .  Maar  dat  is  nog n ie t  a l les .  S inds  
het  bes lu i t  van de  gemeenteraad l ig t  er  een opdracht  van de raad om ui tvoer ing te  geven aan 
de inr icht ing  van het  Haderaple in .  Er  wordt  een projectplan gemaakt  en er  worden stappen 
gezet  om te  komen tot  aanbesteding .  Er  z i jn  twi j fe l s ,  waarop z i jn deze twi j fe ls  dan geba-
seerd?  Twi j fe ls  over  de verd iencapac i te i t .  En omdat  het  col lege  een volgende s tap wi l  zet ten 
en een goed referent iekader  wi l  hebben is  een second opin ion gevraagd.  Met  andere 
woorden,  de gevraagd br ief  i s  van groot  be lang in  het  proces .  Tot  zover  loopt  a l les  goed.  
Dan komt op 10 februar i  2010 het  antwoord van Draa ier&Partners  en dat  doet  zeer .  Een 
s t rop van enke le  mi l joenen.  Dat  komt ,  zo v lak  voor de  verkiez ingen,  n iet  u i t .  Kr i jgt  het  
CDA toch nog ge l i jk ,  dat  kunnen we n ie t  hebben.  Sne l  wordt  deze  br ief  in  het  doss ier  op 
geborgen ter  kennisneming.  Daarmee wordt  de explos ieve  br ie f  voor lopig onschade l i jk  
gemaakt .  Bestuurders  gaan over  tot  de orde  van de dag .  Doodleuk wordt  verte ld  hoe goed 
het  met  de  gemeente  Haren gaat .   
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Het co l lege oordee lde dat  het  n iet  e th isch is  om door te  gaan met  de haar  door de raad 
gegeven opdracht  om te  komen tot  aanbesteding .  Een cruc ia le  vraag  voor het  CDA is :  
-  Waarop is  het  bes lu i t  door het  co l lege gebaseerd om het  proces van aanbesteden te  

s toppen?  
-  Waarom is  de gemeenteraad daarover  n iet  ge ïnformeerd?  
-  Is  het  bes lu i t  aan houden niet  voldoende reden om de  raad daarover  we l  te  informeren?  

Het  betreft  immers een opdracht  van de raad .   
-  Vindt  het  col lege het  wegstoppen van informat ie  wé l  e th isch?   
Wat je  e r  ook van denkt ,  voor het  CDA is  d i t  een pol i t ieke doodzonde.  
De audt icommiss ie  gaf  een spec i f ieke opdracht  mee aan de accountant  om kr i t i sch te  k i jken 
naar  de  grondexplo i ta t ies  b innen de gemeente  en een onderzoek te  doen naar  noodzake l i jke  
afwaarder ingen.   
-  Hoe kan het  dat  de  accountant  de br ief  van Draa ier&Partners  n iet  ter  inzage heeft  

gekregen,  maar  ook dat  de aud itcommiss ie  d ie  br ie f  n iet  te r  inzage heeft  gekregen?  
-  Kan de  aud itcommiss ie  zo haar  werk dan in voldoende mate doen?  
De heer  Va lkema voe lt  z ich niet  ser ieus genomen.  Voor  het  CDA is  van groot  be lang hoe 
het  co l lege  het  ver trouwen gaat  hers te l len.   
Op 21 apr i l  2010 t reedt  het  n ieuwe col lege  aan.  Wethouder  Pek vraagt  d i rect  om het  doss ier  
Haderaple in .  
-  Wanneer  zag de  wethouder  het  doss ier  voor het  eerst ?  
-  Tussen 21 apr i l ,  en zoa ls  u i t  de  s tukken bl i jkt ,  dat  de  br ie f  pas  op 6 ju l i  boven tafe l  komt 

z i t  t ien weken,  kan de wethouder  u i t leggen waarom dat  i s?  De wethouder  schr i j f t  dat  het  
doss ier  op orde i s ,  waarom moet  het  dan zolang duren?  

-  Hoe is  de  wethouder  werke l i jk  in  het  bez i t  gekomen van de bewuste  br ief?  
-  Kan de  wethouder  aangeven of  de  interne  organisat ie ,  waarbi j  twee afde l ingen z i jn  

betrokken,  voldoende in s taa t  i s  fouten in de ramingen in  de toekomst  te  voorkomen? 
-  Komt de  twi j fe l  doordat  de afde l ing projecten de ca lcu lat ies  van de  afde l ing beheer  n iet  

accepteert  a l s  betrouwbaar?  
Het  gaat  het  CDA bi j  deze terugbl ik om een s tukje  ze lf re in igend vermogen.  Het  CDA hoopt  
dat  de oud-wethouders  z ich u i tgedaagd voelen om he lderhe id te  geven over  de gang van 
zaken.  Er  moet  bezu in igd worden in de  per iode 2011-2015 ten behoeve  van d i t  debac le :  1  
mi l joen euro.  Het  CDA wi l  dat  n ie t  l anger  wegstoppen,  maar  een he lder  en naspeurbaar  
bezu in ig ingsplan z ien .  Het  CDA za l  daar toe  een mot ie  ind ienen en i s  het  eens  met  D66,  
deze las ten wi l  z i j  n ie t  verha len op de burger .  De heer  Valkema neemt aan dat  D66 met  een 
mot ie  za l  komen in de  raad  ten aanzien van een rekenkameronderzoek.   
 
De voorzit ter  merkt  dat  een aanta l  f ract ies  kwal i f icat ies  geven over  wat  er  i s  gebeurd.  Dat  
kan en mag men v inden,  maar  tege l i jkert i jd  worden vragen ges te ld .  Het  zou meer  opportuun 
z i jn  om eers t  vragen te  s te l len,  vervolgens  antwoord te  kr i jgen en dan mogel i jk  d ie  
kwal i f ica t ies  te  geven.  Het  gevaar  z i t  e r  een beet je  in dat  f ract ies  zo dade l i jk  een antwoord 
kr i jgen dat  haaks  s taat  op wat  beweerd  i s .  De voorz i t ter  vertrouwt  erop dat  dat  dan 
teruggenomen wordt .   
 
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  dat  een n ieuw voorste l  voor het  Haderaple in 
/Raadhuisple in voor l ig t .  Het  i s  het  vervolg  op het  manifes t  dat  door  het  gezamenl i jke  
col lege b i j  haar  benoeming in  apr i l  van d i t  jaar  heeft  u i tgegeven.  Hier in heef t  z i j  gemeend 
om op het  eerder  genomen bes lu i t  van de raad terug te  moeten komen.  De raad  wordt  
gevraagd het  bes lu i t  van 29 juni  2009 te  herz ien en tege l i jker t i jd  in te  s temmen met  een 
andere  bebouwingsvar iant .  GroenLinks za l  z ich daar  nog n ie t  vol led ig  over  u i tspreken,  maar  
heef t  we l  de  nodige  vragen.  In het  voorste l  wordt  het  bes lu i t  van 29 juni  2009 herroepen,  
het  gaat  over  de bebouwingsvar iant  2 ,  met  daarbi j  de bouw van een ondergrondse parkeer -
garage op bas is  van deze var iant .   
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Hoe verantwoordt  het  col lege het  aan raad  en burgers  in een t i jd  van bezuin ig ingen voor 
een var iant  te  k iezen d ie  meer  gaat  kosten en Haren voor nog meer  problemen ste l t  dan 
noodzake l i jk?  Hoe denkt  het  co l lege  d i t  te  gaan oplossen?  Waarom wordt  nu voorgeste ld  om 
te  k iezen voor  model  1a  terwi j l  v ia  de  media  en ook weer  in d i t  voors te l  burgerpar t ic ipat ie  
en daarnaast  wordt  ook nog een referendum geannonceerd.  Zo wordt  de burger ,  naar  
mening van het  CDA, toch buitenspe l  gezet .  Wat  i s  meebes l issen a ls  nu a l  wordt  bes loten?  
Hoe kan het  dat  de  wethouder  en het  co l lege  pas  beg in ju l i  op de hoogte  waren van de 
n ieuwe berekeningen van Draa ier&Partners?  De wi jz ig ing  ten aanzien van het  Haderaple in 
was toch inzet  van de verk iez ingen van D66 en maakt  ook onderdee l  u i t  van d i t  manifest .  Je  
laa t  dan toch zo gauw mogel i jk  en zo goed mogel i jk  informeren over  de  gang van zaken? .  
Kan de  wethouder  u i t leggen waarom hi j  eerst  gaat  praten met  burgers ,  zonder  goed 
ge ïnformeerd te  z i jn  over  de s tand van zaken intern rondom dit  pro ject?  Er  l iggen nu dr ie  
adv iezen van gerenommeerde  adviesbureaus  op tafe l .  Kan het  col lege  u i t leggen waarom zi j  
geen van deze adviezen volgt?  Er z i t  een enorm verschi l  tussen de  adviezen van de  
verschi l lende adviesbureaus .  Op bas is  h iervan komt het  co l lege ,  of  de  project le ider ,  tot  een 
n ieuwe berekening .  De wi jze  waarop deze tot  s tand gekomen is  wordt  n iet  nader  
gemot iveerd .  Kan het  col lege  u i t leggen hoe z i j  tot  een derge l i jk  adv ies  is  gekomen en wat  de 
onderbouwing h iervan is?  Kan het  co l lege u i t leggen waarom de verschi l len tussen de 
adviezen zo groot  z i jn .  Op pag ina  4 wordt  gezegd dat  het  toenmal ige  col lege ,  de  burgers  en 
de gemeenteraad var iant  1  het  meest  wense l i jk  vonden,  maar  dat  om f inancië le  redenen voor  
var iant  2  i s  gekozen.  Is  het  co l lege  bekend met  het  fe i t  dat  ju i s t  programmat ische redenen 
daarbi j  een rol  hebben gespee ld?  Vee l  senioren hebben de voorkeur  om op latere  leef t i jd  in  
of  nabi j  het  centrum te  wonen en z i jn  op zoek naar  woningen in het  hogere  middensegment .  
Dat  i s  u i t  onderzoek gebleken.  Vandaar  dat  e r  in  var iant  2 is  gekozen voor  de  bouw van 41 
appar tementen.  In het  voorste l  wordt  d i t  te ruggebracht  naar  20  appar tementen.  Hoe va l t  d i t  
te  r i jmen met  de wens van de burgers?  Graag  een nadere  toe l icht ing hierover .  In het  
voorste l  wordt  n iet  he lder  ingegaan op de verschi l len d ie  er  z i jn  tussen het  voors te l  var iant  
1  en var iant  2  voor wat  bet ref t  het  parkeren.  Het  ondergronds parkeren is  mede afhanke l i jk  
van de  bebouwing bovengronds .  De bebouwingsvar iant  d ie  nu wordt  voorgeste ld ,  var iant  1 ,  
i s  ten eerste  duurder  en levert  daarnaast  minder  parkeerge legenheid  op.  En ju is t  meer  
parkeerplaatsen wordt  zo gewenst  door onder  andere de ondernemers  van Haren.  Deze 
var iant  biedt  geen mogel i jkhe id de  parkeergarage tot  de  Hortus laan te  la ten door lopen,  
waarmee het  f inanc iee l  voordee l  van ha lf  verd iept  parkeren dee ls  wegval t .  Het  co l lege geeft  
aan de wens te  hebben een integraa l  p lan tot  s tand te  brengen.  Dus met  de bebouwing,  het  
parkeren en het  p le in .  Waarom is  het  co l lege  daar  n iet  duide l i jk  over?  De burger  wi l  weten 
waar  h i j  aan toe  is .  Wat  wi l  het  co l lege  met  het  p le in ,  wat  kost  het  en waarom is  het  co l lege 
daar  nu n ie t  duide l i jk  over?  Tot  s lot  wordt  b i j  burgerpart ic ipat ie  geschreven:  “Wi j  s t e l l en  
voo r  t e  k i ezen voor  h e t  n i v eau  van  meebe s l i s s en  u i t  d e  pa r t i c ipa t i e ladd e r” .  Kan het  col lege  u i t leggen 
wat  daar  prec ies  mee wordt  bedoe ld  en waarom wi l  het  co l lege  dat?  Daarna wordt  
geschreven dat  de u i te inde l i jke  keus  gemaakt  wordt  door  toepass ing van een referendum.  
Afgez ien nog van het  fe i t  dat  du ide l i jk  geworden i s  dat  een bindend referendum niet  
geoor loofd is ,  vraagt  GroenLinks  z ich af  hoe de burgerpart ic ipat ie  z ich verhoudt  tot  een 
referendum waarop burgers  s lechts  met  ja  of  nee kunnen antwoorden.   
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  het  voor l iggende voorste l  en de d iscuss ie  er  
omheen een aanta l  onduide l i jkheden in  z ich hebben.  Hoe kan d i t ,  hoe  is  d i t  zo gekomen en 
hoe  maken we het  aan de burger  du ide l i jk .  De he le  bee ldvorming naar  de pol i t iek  i s  voor  de 
VVD uitermate be langr i jk .  De hele  d iscuss ie  gaat  om het  centrum van de  gemeente Haren.  
Er  z i jn var ianten ontwikke ld ,  er  z i jn zaken tot  leven gekomen en een stuk je  geschiedenis  
ontstaat :  hoe i s  d i t  tot  nu toe gekomen.  Het  hu idige  co l lege  heeft  nu een s tuk op tafe l  
ge legd en is  daar  pol i t iek verantwoorde l i jk  voor en wordt  daar  op aangesproken.   
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De discuss ie  over  de ontwikke l ingen en opbrengsten van het  Raadhuisple in  beschouwende,  
kun je  n iet  zonder  in de geschiedenis  te  k i jken.  Er  was een bepaa lde  opbrengst ,  e r  kwam een 
adviesbureau Draa ier&Partners ,  er  lag  p lotse l ing  een bedrag van 1,7  mi l joen minder  ergens  
en dat  le idt  tot  €  130.000,00 extra .  In dat  verband kun je  er  n iet  onderui t  dat  er  in  de 
pol i t iek h ier  in  de  raad en col lege ,  b i j  het  ambte l i jk  apparaat  en b i j  de burgemeester  
bes lu i ten z i jn  genomen en zaken aan de orde  z i jn geste ld .  Dan i s  het  co l lege  geroepen om 
terugki jkend aan te  geven hoe het  z i t  met  het  t i jdpad.  Er z i t ten een aanta l  wit te  v lekken in  
en de raad heef t  het  recht  om dat  te  weten.  Ten tweede gaat  het  om een fe i te l i jke  ver ta l ing 
van de p lannen naar  de  burger .  Die  heef t  recht  op du ide l i jkhe id van de  c i j fers .  De vraag  i s  
hoe duide l i jk  d ie  c i j fers  gemaakt  kunnen worden? Er l iggen dr ie  berekeningen met  
daarachter  het  advies  van de project le ider .  Het  col lege constateert :  in  z i jn  advies  gaat  h i j  u i t  
van een aanvaardbaar  r is ico.  De vraag is  dan:  wat  is  fe i te l i jk  dat  aanvaardbaar  r i s ico en dan 
n iet  a l leen in  kwant i te i t ,  maar  ook in kwal i te i t ?  De wens is  een kwal i ta t ief  hoogwaardige  
ontwikke l ing  in  de dorpskern.  Daar  past  geen hoogbouw bi j  dat  moet  grondgebonden z i jn  
wordt  nu gezegd.  Wat  i s  nu die  kwal i te i t ?  Daar  z i t  dus b l i jkbaar  toch een stuk je  
onduide l i jkhe id .  Kwal i te i t  kost  ge ld ,  maar  kan ook kwal i te i t  opleveren.  Hoe komen we in de  
u i tvoer ing terecht .  Het  col lege heeft  ze l f  ook a l  aangegeven dat  z i j  n ie t  ge looft  in  40% 
waardeda l ing  door  de kred ietcr is i s  a l leen.  De VVD hecht  er  met  name aan om naar  de 
toekomst  toe  van het  col lege  te  horen hoe z i j  omgaat  met  de  n ieuwe u i tvoer ing.  Het  gaat  
om de  gemeente Haren,  k i jkende naar  de omgeving ,  ook wat  breder  getrokken,  gaat  het  om 
een niche in  de  markt .  Dat  i s  een punt  dat  in  deze s i tuat ie ,  ook na de  kred ietcr i s i s  met  name 
mogel i jkheden b iedt .  Mogel i jkheden b iedt  naar  ontwikke laars  d ie  z ich in d ie  n iche markt  
wi l len v inden.  Moge l i jkhe id om te  k i jken of  de  f inanc ier ing los  van de ontwikke l ing ze l f  in 
de markt  gezet  kan worden.  Is  het  co l lege van plan om d i t  in  e igen reg ie  te  gaan doen?  Of i s  
het  co l lege  van p lan marktpart i jen in  te  schake len?  Hoe dan en op welke manier?  Hiernaast  
s taa t  s t raks een n ieuw gemeentehuis .  Kan dat  n iet  in  een ‘ sa le  en leaseback’  construct ie  
worden gestopt?  Met  andere  woorden verkoop het  aan een be legger  d ie  eventuee l  
be langste l l ing  heeft  en huur het  terug.  Het  i s  n iet  een van de meest  ongewone manieren om 
kapitaa l  wat  in  s tenen z i t  los  te  kr i jgen .  Wi l  het  col lege proberen om ook wat  creat ief  te  z i jn  
met  de  ontwikke l ing naar  de  toekomst?  Wil  het  co l lege  aangeven of  z i j  d i t  in e igen reg ie  
gaat  doen? Of z ie t  het  co l lege  meerdere  moge l i jkheden.  De heer  Terpst ra  wi l  graag af  van 
dat ,  naar  z i jn  gevoe l ,  enge  idee om u it  te  gaan van een tekort  van 1 ,7  mi l joen,  €  130.000, -  in 
de tweede Burap en dan z i jn  we er  weer  een jaar  of  twee u i t .  Maar  dat  is  natuur l i jk  n ie t  zo.  
Het  i s  be langr i jk  om hier  een stuk creat iv i te i t  in  te  brengen om vandaar  u i t  d ie  oploss ing te  
v inden.  Is  het  misschien zo geweest  dat  in  de afge lopen per iode het  col lege  wat  s tar  i s  
geweest  in het  idee :  d i t  z i jn  de  opbrengsten ,  daar  kunnen we het  mee doen en dan komen we 
er  we l  u i t?  
 
De voorz i t t e r  s t e l t  e en  s cho r s ing  voo r  
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  Draa iers&Partners  opdracht  heeft  gekregen 
om de aanbesteding te  bege le iden,  de  aanvraag van een second opin ion was  geen onderdee l  
van d ie  opdracht .  Er i s  geen stuurgroepopdracht  gekomen voor  een second opin ion,  de  
project le ider  heeft  e r  ze l f  voor  gekozen om dat  te  doen.  Het  co l lege was niet  op de  hoogte  
van het  verstrekken van een second opin ion.  Het  co l lege  is  daarvan pas in  ju l i  op de hoogte 
geraakt .  De stuurgroep is  gede legeerd,  z i j  heeft  een gedelegeerd  mandaat  om een 
aanbested ingsdocument voor  te  bere iden.  Op een gegeven moment heeft  de  s tuurgroep 
tegen het  col lege gezegd dat  het  n ie t  zou gaan lukken om het  aanbestedingsdocument  op 
t i jd  af  te  kr i jgen.  Dat  i s  gemeld  b i j  het  co l lege .  Het  co l lege heeft  daarop gezegd het  project  
aan te  houden.  Achteraf  gezien was  het  handiger  geweest  om dat  ook te  melden r icht ing 
gemeenteraad.  Het  rapport  Draa ier&Partners  had geen off ic ië le  s ta tus  en is  daarom ook n iet  
aan accountant  of  aud itcommiss ie  gegeven en daarom ook niet  meegenomen door d ie  
instant ies .   
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De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  de wethouder  nader  toe te  l ichten waarom de 
br ief  van Draa ier&Partners ,  van 10 februar i  2010,  geen off ic ië le  s ta tus  had.  Wethouder  Pek  
zegt  dat  deze br ie f ,  zoa ls  ook in de  beantwoording van het  raadsvoorste l  s taat ,  in  de  
s tuurgroep is  geweest .  Daar  i s  kennis  van genomen en daar  i s  op dat  moment n iet  voor  
gekozen om op dat  moment in het  co l lege te  melden.  Daardoor heef t  het  co l lege  ook n iet  
kunnen ste l len dat  deze informat ie  meegenomen zou moeten worden r icht ing 
audi tcommiss ie  of  accountant .  Het  is  op s tuurgroepniveau b l i jven hangen.  De heer  
Valkema  zegt  dat  op stuurgroepniveau b l i jven hangen een constater ing i s .  Hoe i s  de 
verhouding tussen stuurgroep en col lege  ten aanzien van zo’n be langr i jk  punt?  Wethouder 
Pek  antwoordt  dat  de s tuurgroep er  ze l f  voor heeft  gekozen om het  n iet  in  het  co l lege te  
melden.  Achteraf  kun je  daarvan v inden wat  je  wi l ,  maar  dat  i s  de  fe i te l i jke  constater ing d ie  
nu wordt  gedaan.  In een s tuurgroepvers lag  i s  meld ing gemaakt  van het  rapport  
Draa ier&Partners  en dat  i s  n iet  naar  het  co l lege  gegaan en daarom is  daar  geen vers lag van 
in  het  co l lege .  De heer  Valkema  merkt  op dat  b i j  zo’n groot  project ,  met  een verwachte  
opbrengst  op het  Haderaple in van bi jna acht  mi l joen waar  zovee l  r i s ico inz i t ,  zo’n br ief ,  a l  
landt  d ie  in  de s tuurgroep,  wordt  ontvangen,  dan s taat  toch het  gemeentehuis  te  schudden 
op de grondvesten.  Dan is  toch duide l i jk  dat  er  ie t s  aan de  hand i s  waar  ie t s  mee moet  
worden gedaan? Het  CDA kan niet  begr i jpen dat  zo ’n br ief  wordt  afge legd en in een doss ier  
opgeborgen,  dat  ge loof t  het  CDA niet .  Wethouder Pek  zegt  dat  dat  fe i te l i jk  i s  gebeurd.  
Daar  kan je  ie t s  van v inden en een waardeoordee l  over  u i tspreken,  maar  d i t  i s  gebeurd.  Het  
co l lege heeft  gekeken wat  er  i s  gebeurd en constateert  dat  d i t  gebeurd  is .  De heer  Valkema  
vraagt  of  er  ook overtu igende mot ieven z i jn  om het  in  een doss ier  op te  bergen,  in  p laats  
van het  ter  kennis  te  brengen van het  co l lege?  Wethouder Pek  heef t  n ie t  kunnen 
achterha len wat  daar  de mot ieven van z i jn  geweest .  Mevrouw Sloot ,  namens GVH, merkt  op 
dat  de wethouder  zegt  dat  het  n iet  in  het  co l lege i s  gebracht ,  maar  twee van de leden van de  
s tuurgroep zaten op dat  moment in het  co l lege .  Twee mensen ui t  he t  co l lege  waren u i t  het  
hoogte ,  dan weet  het  col lege  er  toch van?  Wethouder Pek  antwoordt  dat  twee col lege leden 
er  dan inderdaad van weten,  maar  het  i s  n iet  in het  co l lege van B&W, dat  e lke d insdag 
vergadert ,  gebracht .  Twee andere col lege leden wisten er  dus n iet  van.  Mevrouw Sloot  vraagt  
of  dat  soort  d ingen vaker  gebeuren.   
De voorzit ter  s te l t  voor  dat  de  wethouder  nu eers t  z i jn  verhaa l  voortzet  en iedereen de 
vragen opspaart ,  anders  wordt  het  verhaa l  er  n ie t  duide l i jker  op.  
Wethouder Pek  in  antwoord op de vraag wie  nu in de  s tuurgroep z i t ten,  zegt  dat  het  
co l lege eerst  kaders  vanui t  de  raad wi l  kr i jgen over  hoe verder  te  gaan met  de  p lan en 
daarna pas  weer  een stuurgroep in  te  r ichten.  De stuurgroep i s  voor  het  laats t  in  februar i  
b i jeen geweest .  Daar  i s  een vers lag  van gemaakt .  Daarna  i s  de s tuurgroep niet  meer  b i j  
e lkaar  geweest .  Het  co l lege  heeft  ervoor gekozen het  gesprek h ierover  aan te  gaan met  het  
comité .  Dat  comité  i s  voor de  zomer u i tgenodigd.  Een aanta l  leden z i t  ook in de werkgroep.  
Het  co l lege k iest  er  in  d i t  project  voor om construct ief  met  burgers ,  en ook met  het  comité  
op te  t rekken.  Mevrouw Sloot  interrumpeert .  Er  i s  een vraag n iet  beantwoord.  Toen het  
co l lege  in  januar i  ervoor koos of  hoorde in een ander  verband,  dus n iet  in  het  verband met  
de br ie f ,  dat  het  handiger  was om de aanbested ing aan te  houden,  i s  dat  toen in  de raad  
geweest  of  aan de  raad voorge legd? Wethouder Pek  zegt  dat  dat  n iet  het  geva l  i s  geweest .   
 
De voorzit ter  intervenieer t  omdat  mevrouw Sloot  aan ie ts  re fereert  wat  van andere orde  i s ,  
namel i jk  een mededel ing  d ie  in het  col lege  i s  gedaan met  betrekking tot  het  fe i t  dat  er  
sprake was van een vertrag ing  bi j  de aanbested ing.  Dat  i s  in  het  co l lege  gemeld.  Dan komt 
het  verhaa l  van de  heer  Pek:  dat  i s  n iet  aan de  raad  gemeld.   
 
Wethouder Pek in  antwoord op de vraag van de Chr is tenUnie  of  er  naar  andere 
a l ternat ieven kan worden gekeken,  zegt  dat  het  col lege  de s te l l ige  voorkeur  heef t  om te  
k i jken naar  var iant  1a .   
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Daar  i s  het  meeste  draagvlak voor b innen de  samenleving  en het  col lege wi l  n iet  opnieuw 
een enorme vert rag ing oplopen.  Var iant  1a d ient  nog we l  te  worden geopt imal i seerd in 
kwal i ta t ieve  en kwant i ta t ieve z in ,  maar  het  co l lege s te l t  voor de contouren van var iant  1a 
a l s  u i tgangspunt  te  k iezen.  Het  co l lege  weet  nog n ie t  of  z i j  a l  of  n ie t  ze lf  wi l  ontwikke len .  
Het  col lege v indt  de door  de heer  Terpstra  geopperde  suggest ies  zeer  waardevol  en deze 
worden meegenomen in de beoorde l ing .  Er is  een s tuk geschreven om missch ien ze l f  te  gaan 
ontwikke len.  In dat  geval  wordt  op een gehee l andere  wi jze  met  aanbesteden omgegaan.  Als  
er  wordt  aanbesteed is  het  een goed idee om een ondergrens  in  te  bouwen.  Toen het  co l lege  
aantrad,  e ind apr i l ,  i s  e r  a ls  eerste  voor gekozen om a l le  lopende zaken in  kaart  te  brengen.  
De project le ider  heeft  opdracht  gekregen om d it  project  goed in kaart  te  brengen.  Dat  heeft  
even geduurd,  zoa ls  in het  s tuk is  te  l ezen heeft  het  co l lege  d i t  pas  beg in  ju l i  onder  ogen 
gekregen.  Toen is  pas  geconstateerd dat  e r  een br ie f  van Draa ier&Partners  was van 10 
februar i .  Daarvoor wis t  het  co l lege  dat  niet .  Toen heef t  het  co l lege  de raad d irect  
ge ïnformeerd.  De heer  Valkema  merkt  op dat  er  t ien weken tussen het  moment  van 
aantreden van het  co l lege  en 6  ju l i  z i t .  In de  beantwoord ing van de  vragen schr i j f t  de  
wethouder  dat  het  doss ier  op orde is .  De wethouder  wi l  een ander  p lan met  het  Haderaple in  
en de  burgers  daar in  betrekken,  dan i s  het  toch hee l  log isch om a ls  eers te  dat  doss ier  door  
te  nemen,  waarom moest  dat  t ien weken duren? Wat heef t  de wethouder  procesmat ig  aan 
act ies  ondernomen om voldoende gr ip  te  kr i jgen voor  de gesprekken d ie  h i j  met  de burgers  
wi lde  gaan aangaan?  Wethouder Pek  zegt  dat  het  co l lege  heef t  ges te ld  dat  d i t  een moei l i jk  
en be langr i jk  doss ier  i s .  De project le ider  zou er  derha lve voldoende t i jd  voor  moeten nemen 
om het  doss ier  he lemaa l  op orde te  maken.  Hi j  heef t  daar  de t i jd  voor genomen.  Het  co l lege  
heef t  gezegd daar  pas  a ls  co l lege  bes lu i tvorming over  te  hebben op het  moment dat  het  
doss ier  he lemaa l  op orde i s .  Begin ju l i  was het  doss ier  op orde.  De project le ider  heeft  
over igens  opdracht  gekregen om meerdere pro jecten in kaart  te  brengen.  Het  i s  n ie t  zo dat  
h i j  in  d ie  per iode fu l l t ime kon werken aan het  op orde  brengen van d i t  doss ier .  De heer  
Valkema  merkt  op dat  de wethouder  h iermee zegt  n ie t  te  weten of  het  doss ier  in apr i l  op 
orde was ,  maar  op 6 ju l i ,  toen het  co l lege  het  voor  het  eers t  inzag ,  was  het  op orde .  
Wethouder Pek  heeft  voor a l le  pro jecten d ie  in  z i jn  portefeu i l le  l iepen de vraag  u i tgezet  in  
de ambte l i jke  organisa t ie  om gegevens  aan te  leveren zodat  het  co l lege  daar  een standpunt  
over  kon innemen.  Dat  i s  in de  tussent i jd  gebeurd.  De wethouder  heeft  het  l iever  compleet  
en zorgvuld ig ,  dan super  snel .  De heer  Valkema zegt  dat  de  wethouder  in  apr i l  n ie t  
geconstateerd heeft  dat  het  doss ier  op orde was .  In de br ie f  s taat  dat  het  doss ier  op orde i s .  
Het  CDA heeft  procesvragen geste ld :  ‘hebben wi j  het  proces  b innen de ambte l i jke  en 
bestuur l i jke  organisat ie  in  de  gr ip ’ .  Voor het  CDA een wezenl i jk  punt  a l s  het  gaat  om dit  
grote  doss ier .  De wethouder  heef t  n iet  vastgeste ld dat  het  doss ier  op orde was in apr i l ,  
maar  op 6 ju l i ,  toen de  wethouder  het  voor het  eerst  zag ,  toen was het  op orde.  Dat  
betekent  dat  het  in  de tussent i jd  op orde gemaakt  i s .  
De voorzit ter  s te l t  voor  dat  de  wethouder  verdergaat  met  de beantwoording van de  vragen.  
Het  i s  ingewikke ld  wat  iemand prec ies  onder  het  begr ip ‘op orde ’  verstaat  en dat  raakt  we l  
een beet je  aan of  de vraag op een goede manier  beantwoord kan worden.  
Wethouder Pek  heeft  b i j  z i jn  aantreden in doss ier  geen doss ier  gez ien.  De project le ider  i s  
om een compleet  doss ier  gevraagd.  Begin ju l i ,  toen het  co l lege het  doss ier  zag ,  moest  z i j  
constateren dat  het  op orde  was .  Op dat  moment kon z i j  n ie t  constateren of  het  een maand 
of  anderha lve maand daarvoor op orde was .   
Het  col lege v indt  dat  de las ten niet  op de burger  verhaa ld mogen worden .  In het  manifest  i s  
a fgesproken dat  de  burgers  max imaal  worden ontz ien.  Het  col lege  v indt  dat  z i j  daar  in  2011 
goed in  ges laagd is .  Het  co l lege  za l  deze opdracht  ook op z ich nemen voor de  komende 
jaren.  In antwoord op de vragen van GroenLinks :  de  grondexplo i ta t ie  i s  geactua l i seerd .  
Var iant  2 ,  d ie  in juni  2009 gekozen is ,  i s  a l s  f inanc iee l  u i tgangspunt  genomen voor var iant  
1a  d ie  verder  geopt imal iseerd wordt .  Het  i s  inderdaad zo dat  het  een s tuk minder  i s  dan in 
juni  2009 i s  bedacht ,  maar  f inanc iee l  u i tgangspunt  i s  nog s teeds var iant  2 .   
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Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  zegt  dat  de  var iant  d ie  de wethouder  k iest  
duurder  i s ,  minder  opbrengst  geeft ,  dan var iant  2 ,  daar  z i t  een gat  tussen.   
Wethouder Pek zegt ,  zoa ls  ook in het  s tuk a ls  voorste l  s taat ,  dat  het  verschi l  €  300.000,00 
i s  en dat  het  co l lege  het  taakste l lend op z ich wi l  nemen om var iant  1a  dusdanig  te  
opt imal iseren dat  d ie  dr ie  ton wordt  opge lost  in het  pro ject .  Het  co l lege wi l  in  het  beg in 
van d i t  pro ject  duide l i jk  een kader  s te l len,  het  kader  i s  dan 1a en b innen dat  kader  wi l  het  
co l lege de  burgers  betrekken.  Door in  een werkgroep de burgers  te  vragen mee te  denken en 
aan het  e ind van het  t ra ject  meerdere var ianten voor  te  leggen aan burgers .  Mevrouw Van 
Duinen  conc ludeert  dat  de burgers  dan a l leen nog kunnen bes l i ssen over  k leuren van 
bankjes  en dat  soort  zaken.  Zeer  pr inc ip ië le  zaken worden niet  aan de  burgers  voorge legd.  
Wethouder Pek  zegt  dat  var iant  1a  za l  worden ver taa ld in het  programma van e isen.  Het  
programma van e isen wordt  voorge legd aan een aanta l  archi tecten.  Deze zu l len met  meer  
verschi l len komen dan a l leen maar  k leuren van bankjes .  Als  dat  n iet  zo is  dan is  de 
verkeerde  archi tect  gevraagd.  Op de  vraag waarom a l  we l  met  burgers  werd  gesproken 
terwi j l  het  doss ier  nog niet  op orde  was antwoordt  de wethouder :  dat  het  co l lege  
constateerde dat  er  vee l  wantrouwen in de  buurt  was ten aanzien van de  gemeente .  Daarom 
vond het  co l lege  het  be langr i jk  om kennis  te  maken met  burgers  en te  proberen de  
ver t rouwensband te  hers te l len.  De insteek is  dat  het  zonder  ver t rouwensband moei l i jk  i s  om 
burgers  te  bet rekken.  Mevrouw Van Duinen  vraagt  hoe het  mogel i jk  is  om een 
vert rouwensband te  herste l len,  a l s  dat  a l  nodig  zou z i jn ,  a ls  de  wethouder  n ie ts  te  b ieden 
heeft .  Wethouder Pek  zegt  dat  de eerste  s tap in het  herste l len van ver trouwen is  om e lkaar  
te  leren kennen,  respecteren,  ontmoeten en over  van a l les  en nog wat  te  praten.  Dat  kan 
pr ima zonder  dat  het  he le  doss ier  op orde  is .  Waarom nie t  een van de  dr ie  adviezen volgen? 
Er  l iggen dr ie  adviezen,  één u i t  2008 en twee u i t  2010.  De ambte l i jke  organisat ie ,  de  
project le ider ,  i s  gevraagd om op bas is  van a l  deze adviezen en z i jn  e igen inz icht  tot  een 
totaa ladvies  te  komen aan het  co l lege .  Dat  heeft  h i j  gedaan,  daarbi j  heeft  h i j  gezegd a l  de  
adv iezen te  gaan beoorde len.  Het  kan z i jn  dat  op één punt ,  b i jvoorbee ld commerc ië le  
ru imte ,  de  ene ie t s  te  opt imist i sch is  en b i j  een ander  punt  b i jvoorbee ld grondgebonden 
woningen,  de ander  wat  te  opt imist isch is .  Het  leek de  project le ider  verstandig  om toch een 
totaa loordeel  te  geven.  Het  co l lege heeft  geconstateerd  dat  z i j  dat  oordee l  ook kan 
overnemen.  Daar  vertrouwt  z i j  op.   
Waarom niet  41 appartementen conform var iant  2 ,  maar  20 appartementen.  Het  co l lege  gaat  
voor  kwal i te i t  in  het  centrum van Haren en n iet  voor  een maximaa l  aanta l  appartementen.  
Als  je  de  l i jn  zou doortrekken zou je  ook kunnen ste l len waarom niet  100 appar tementen in 
het  centrum, a ls  daar  toch zoveel  vraag naar  i s .  Het  col lege v indt  de  kwal i te i t  van het  
centrum net  ie t s  be langr i jker  dan het  aanta l  appartementen.  Mevrouw Van Duinen  zegt  dat  
de wethouder  h iermee suggereer t  dat  in  het  vor ige voors te l  n iet  u i tgegaan i s  van een goede 
kwal i te i t  van de bebouwing.  Dat  i s  de mening van de wethouder ,  d ie  mevrouw Van Duinen 
n ie t  dee l t  en daarb i j  een rede l i jk  suggest ieve  opmerking.  Wethouder  Pek  zegt  dat  i s  
opgeschreven dat  in juni  2009 met  name u i t  f inanc ië le  overwegingen voor  var iant  2  is  
gekozen en dat  f inanc iën wat  meer  preva leerde dan kwal i te i t .  Het  col lege  draa i t  dat  nu om:  
eerst  kwal i te i t  en dan f inanc iën.  Het  co l lege heeft  in het  voors te l  aangegeven het  aanta l  
parkeerplekken dat  nu wegva l t ,  p lus  het  aanta l  parkeerplekken dat  ext ra  benodigd is  voor  de 
commercië le  ru imten en voor  de appartementen,  ext ra  te  wi l len toevoegen.  Hoe dat  wordt  
gedaan,  ondergronds,  semiondergronds of  misschien bovengronds ,  wordt  nader  u i tgewerkt .  
Dat  zou budgetneutraa l  z i jn ,  net  zoals  in juni  2009 is  gekozen voor  budgetneutra l i te i t  op d i t  
punt .  Het  p le in en de  parkeerp lekken zu l len ook in het  programma van e isen z i t ten .  Voor  
het  p le in is  nog geen f inanc ië le  ru imte  gevonden en dat  za l  in  de begrot ingsafweg ingen 
moeten worden meegenomen.  In  het  voors te l  i s  aangegeven dat  het  p le in  pr ior i te i t  heef t ,  
maar  het  col lege  wi l  ook de  burgers  betrekken b i j  de  begrot ing 2012 en verder  en daar  nog 
geen voorschot  op nemen.  Uite inde l i jk  worden een aanta l  var ianten voorge legd aan de  
bevolk ing .  Het  co l lege komt nog terug op de wi jze  waarop dat  wordt  gedaan.   
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Het  col lege  wi l  dat  er  u i te inde l i jk  wat  te  k iezen va l t  voor a l le  burgers  van Haren.  Mevrouw 
Legemaat  vraagt  of  de  wethouder  ontwerpen bedoe lt?  Wethouder Pek  antwoordt  
bevest igend.  De suggest ies  van sa le  en leaseback en om de  f inanc ier ing los  te  z ien van het  
project  z i jn  waardevol  en worden nader  bekeken.   
 
2 e  t e rmi jn  
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, v indt  het  geen probleem a ls  de vragen d ie  vanavond nog n iet  
beantwoord z i jn ,  in  ieder  geva l  voor de  raadsvergader ing per  emai l  beantwoord worden.  
Naar  aanle id ing van de beantwoording het  volgende:  de  wethouder  gaf  aan dat  de gegevens 
n iet  mee z i jn  gekomen,  omdat  het  co l lege de  gegevens  n ie t  kende van de br ie f  en daarom 
niet  b i j  de  aud itcommiss ie  z i jn  terechtgekomen.  Het  door de raad  vas tges te lde jaarvers lag ,  
de  jaarrekening ,  moest  vóór  15 ju l i  2010 b i j  de  toezichthouder  z i jn .  Op 6 ju l i  was  de  br ie f  
b i j  he t  co l lege  bekend.  De gegevens u i t  de br ie f  z i jn  van d irecte  inv loed op de weerstands-
tabe l .  I s  voor  15 ju l i  overwogen om een gewi jz igd jaarvers lag aan de  toezichthouder te  
s turen?  En a ls  dat  n ie t  meer  kan,  wat  mevrouw S loot  z ich kan voorste l len omdat  het  eerst  
aan de raad  moet  worden voorge legd,  i s  het  dan zo dat  contac t  met  de toezichthouder  i s  
gezocht  om te  zeggen dat  er  nog een vervolg zou komen? 
 
De voorzit ter  vraagt  mevrouw Sloot  te  expl ic i teren we lke  vragen nog openstaan ter  
voorkoming van misverstand en om al le  vragen in openbaarheid u i t  te  wisse len.    
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, vraagt  of  de twee afde l ingen d ie  b i j  het  he le  project ,  
van beg in tot  e ind betrokken z i jn ,  in voldoende mate in s taat  z i jn om fouten in  de 
ca lculat ies ,  voor  zover  het  fouten genoemd mogen worden,  te  voorkomen.  In het  raadsstuk 
werd geste ld dat  e r  twi j fe l  over  de  verd iencapac i te i t  van het  Haderaple in was .  Komt d ie  
twi j fe l  omdat  de afde l ing pro jecten de ca lculat ies  van de afde l ing beheer  n iet  accepteer t  a l s  
betrouwbaar?  In antwoord op het  bes lu i t  van het  co l lege  om de aanbested ing te  s toppen gaf  
de wethouder  aan dat  e r  sprake was van vertrag ing.  Dat  heeft  de  heer  Va lkema nie t  he lemaa l  
kunnen lezen in het  raadsstuk.  Dat  i s  een nieuw fe i t  dat  boven tafe l  komt.  In het  raadsstuk 
s taat  namel i jk  dat  er  sprake i s  van de aanloop naar  de  verk iez ingen waar in  par t i jen een 
andere  vis ie  hebben op het  Raadhuisp le in en het  Haderaple in ,  dus het  werd een verk iez ings-
i tem en daarom vond het  co l lege  het  n ie t  opportuun om de aanbested ing door te  zet ten.  Op 
welke fe i ten heeft  het  col lege de  bes l i ss ing gebaseerd om een proces  van aanbesteding te  
s toppen? De opdracht  van de raad aan het  col lege was u i tvoer ing geven aan het  pro ject -
doss ier  Haderaple in ,  vastgeste ld  in juni  2009.  Het  i s  raar  om a ls  co l lege  te  bes lu i ten te  
s toppen en de gemeenteraad daar  n iet  over  te  informeren.  De wethouder  zegt  dat  de  
s tuurgroep s inds februar i  n iet  meer  heeft  vergaderd.  Het  vers lag van februar i  i s  opgemaakt .  
Is  dat  vers lag  dan een e indvers lag?  Al thans zodanig  een e indvers lag dat  a l le  openstaande 
l i jnt jes  en a l le  openstaande act iepunten s taan opgetekend,  zodat  he lder  i s  voor  het  volgende 
col lege ,  om aan de hand van het  e indvers lag te  weten wat  er  i s  en wat  er  te  doen staat?   
De wethouder  zegt  hee l  gemakkel i jk  dat  de  br ie f  om die  reden ook n iet  ter  beschikking i s  
geste ld aan accountant  en aud itcommiss ie .  Dat  v indt  het  CDA vreemd,  de  aud itcommiss ie  
heef t  ju is t  spec if iek gevraagd naar  de grondexplo i tat ies .  De audi tcommiss ie  had op dat  
moment ook twi j fe l s  en d ieze lfde  twi j fe ls  waren reden om tegen de  accountant  te  zeggen 
goed te  k i jken naar  de  verschi l lende grondexploi tat ies .  Met  name Haderaple in ,  Nesc iopark 
en Schar lakenhof .  Al lemaal  projecten d ie  in de ver t rag ing  zaten of  op hold met  be langr i jke  
verd iencapac i te i t  voor de gemeente Haren.  Kr i jg  je  dat  ge ld a l s  gemeente n iet  b innen,  dan 
heb je  een be langr i jk  probleem. Dat  moet  je  we l  onder  ogen durven z ien.  Waarom wordt  
daar  n ie t  op een open en t ransparante  manier  over  gesproken? De auditcommiss ie  heef t  
daar  een verantwoorde l i jkhe id  in ,  z i j  moet  daar  kennis  van nemen om ook de  gemeenteraad 
op een adequate  manier  te  adviseren.  De accountant  vraagt  om een verklar ing ,  en die  i s  ook 
getekend,  a l  kan de  heer  Va lkema niet  z ien wie  heeft  getekend.   
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De br ie f  dateer t  van 21 apr i l  2010,  de  dag dat  het  n ieuwe col lege  i s  aangetreden.  Het  co l lege 
verk laar t  daarmee dat  a l le  mededel ingen over  a l le  van be lang z i jnde gebeurtenissen ná  
ba lansdatum,  dat  wi l  zeggen 31 december  2009,  en a l le  informat ie  d ie  na d ie  datum 
beschikbaar  i s  gekomen,  ter  kennis  is  geste ld  van de accountant .  De heer  Valkema moet  
constateren dat  dat  n iet  gebeurd is .  Graag  een toe l icht ing  daarop.  
Mevrouw Van Duinen ,  namens GroenLinks ,  heeft  geen vragen meer ,  maar  i s  n iet  tevreden 
over  de  antwoorden.  Deze worden in de beraads lag ingen in de raad  meegenomen.  
GroenLinks hecht  eraan dat  vragen die  h ier  geste ld  worden,  h ier  vanavond worden 
beantwoord.  Dan kan daar  in  de raadsvergader ing over  twee weken duide l i jk  rekening mee 
worden gehouden.  
 
De heer  Terpstra ,  namens de VVD, zegt  dat  de wethouder  heeft  aangegeven dat  er  b i j  het  
aanbesteden een ondergrens  op z ichze lf  een nutt ig  ie ts  zou z i jn .  In  de hu id ige  markts i tuat ie  
zou ook eerder  een bovengrens kunnen worden aangegeven.  Het  i s  be langr i jk  om je  n iet  u i t  
de  markt  te  pr i jzen aan de onderkant .  
 
De voorz i t t e r  s t e l t  e en  kor t e  s cho r s ing  voor  
3e  termi jn  
Mevrouw Sloot ,  namens GVH, zegt  dat  de  resterende vragen op d i t  moment n ie t  nogmaals  
hoeven te  worden geste ld .  
 
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  toen z i j  beg in ju l i  het  document  van 
Draa ier&Partners  aan de orde  had,  n iet  kon overz ien wat  daarvan de impl ica t ies  waren.  Een 
oordee l  daarover  was  n ie t  mogel i jk ,  ook omdat  het  rapport  anders  was  opgeste ld  dan het  
rapport  van KAW. Het  col lege  heeft  gemeend om zich daar  verder  in  te  verd iepen en het  
aan de raad  over  te  la ten wat  de raad daarvan vond.  Pas  a ls  het  oordee l  van raad  en B&W is  
geve ld kan zoiets  worden verwerkt  in  de jaarstukken.  De dead l ine van 15 ju l i  maakte het  
n iet  meer  moge l i jk  om daar  ie t s  in aan te  passen.  Mevrouw Sloot  heeft  in  de  haar  
toegezonden stukken nergens de vraag  z ien staan of  de raad een oordee l  wi lde  geven over  
wat  het  co l lege  h iermee moest  doen.  Wethouder Pek  zegt  dat  door  de grondexplo i ta t ie  te  
ac tua l i seren daar  impl ic iet  een oordee l  over  wordt  u i tgesproken.  De heer  Valkema ,  namens 
het  CDA, merkt  op dat  de wethouder  aangeeft  dat  er  geen t i jd  was tussen 6 ju l i  en 15 ju l i  
voor  het  inzenden van de jaarstukken naar  de provinc ie .  Heef t  de wethouder  overwogen om 
u it s te l  te  vragen aan de  prov inc ie?  Wethouder Pek antwoordt  ontkennend.  Op de  vragen 
over  de  organisat ie  zegt  de  wethouder  dat  wordt  geconstateerd dat  het  voora l  in  de  
bestuur l i jke  aanstur ing za t  en n ie t  zozeer  in de  ambte l i jke  u i tvoer ing .  Er  z i jn  kr i t i sche 
vragen geste ld  en kr i t i sche rapporten geschreven b innen de organisat ie .  Dat  is  ook in  de  
beantwoording van de vragen van het  CDA opgeschreven.  Uite inde l i jk  i s  het  aan de  
bestuurders  wat  z i j  daarmee doen.  Het  col lege conc ludeer t  dat  het  n iet  zozeer  een 
organisat ieprobleem was ,  maar  dat  het  in  de bestuur l i jke  aanstur ing zat .  Het  co l lege heeft  
het  pro ject  aangehouden omdat  een k le ine meerderhe id voorstander  was  van var iant  2 .  Met  
9  voor 8 tegen is  het  in juni  2009 aangenomen.  Het  vormde een be langr i jk  onderwerp in de  
verk iez ingscampagne .  Het  zag  er  naar  u i t  dat  het  n ieuwe col lege  er  anders  over  zou denken 
dan het  oude.  Daarom is  de  wethouder  van mening dat  het  een verstandig  bes lu i t  i s  geweest  
om het  aan te  houden.  Als  d i t  n iet  was gebeurd en er  was  aanbesteed,  dan had men met  vee l  
grotere  gebakken peren gezeten.  De wethouder  i s  b l i j  met  d ie  keuze .  De heer  Valkema  
merkt  op dat  de  wethouder  in  de eers te  te rmi jn  aangaf  dat  vert rag ing  de reden was om te  
s toppen met  de  aanbested ing van het  project .  In het  s tuk s taat  dat  de verk iez ingen een 
be langr i jke  overweging was  en dat  zegt  de  wethouder   nu opnieuw.  Bi j  een derge l i jk  groot  
bes lu i t  door het  col lege i s  het  toch evident  dat  a l s  de  raad  een opdracht  heeft  gegeven aan 
het  co l lege  om ui tvoer ing te  geven aan het  proces .  Dan i s  toch ev ident  dat  hetze lfde  co l lege 
op het  moment dat  z i j  anders  k iest ,  de  raad  daarover  te rs tond informeert?   
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Waarom is  dat  n iet  gebeurd? Wethouder Pek  weet  n ie t  wat  de reden is  waarom de raad 
daarover  n iet  i s  ge ïnformeerd.  Zoals  in  de eerste  termi jn a l  gezegd was het  achteraf  gez ien 
handiger  a ls  de  raad daarover  we l  was ge ïnformeerd .  
 
De voorzit ter  merkt  op dat  mevrouw Sloot  en de heer  Va lkema twee momenten in de t i jd  
met  e lkaar  verwarren.  Dat  z i t  op de medede l ing van het  col lege  dat  er  sprake  was van 
vert rag ing en het  moment waarop gesproken is  over  het  verdagen en het  n iet  doen van de  
aanbested ing op dat  moment  tegen een pol i t ieke achtergrond.  Dat  heeft  wethouder  Pek net  
geprobeerd u i t  te  leggen,  maar  dat  i s  n iet  he lemaa l  goed overgekomen.  De twee momenten 
moeten we l  worden gesche iden.  Het  z i jn  momenten van een ander  be lang en van een andere 
opportunite i t .  De raad moet  goed in  de  gaten houden dat  er  een verschi l  z i t  tussen de 
s tuurgroep en het  co l lege voor wat  bet ref t  bes lu i tvorming.  Op de bes lu i ten l i j s t  van het  
co l lege i s  te  z ien dat  daar  geen bes lu i t  i s  genomen om niet  aan te  besteden.  Achteraf  zou je  
kunnen redeneren dat  het  col lege  wel  een bes lu i t  had moeten nemen,  maar  dat  voorste l  
heef t  het  co l lege  nooit  bere ikt .  De heer  Valkema  vraagt  of  de voorz i t ter  h iermee zegt  dat  
het  co l lege  geen bes lu i t  heef t  genomen over  het  s toppen met  de  aanbesteding?  De 
voorzi t ter  bevest igt  dat .  De heer  Valkema  dacht  ju is t  in  de  s tukken te  hebben ge lezen dat  
het  n ie t  opportuun was  om de aanbesteding door te  zet ten,  dat  s taat  in het  raadsvoorste l .   
Mevrouw Sloot  merkt  op dat  dat  ook een van de vragen is  d ie  z i j  heeft  geste ld .  Op pagina 2 
s taat  dat  het  co l lege  een oordee l  heeft  geve ld .  Daarom heeft  z i j  gevraagd of  het  moment 
waarop een col lege een oordee l  ve l t ,  dat  hetze lfde i s  a l s  een bes lu i t .  En moet  dat  bes lu i t  
n iet  aan de raad worden gemeld? De voorzi t ter  s te l t  voor  daar  op terug te  komen.   
 
Wethouder Pek ,  namens  het  co l lege ,  zegt  dat  a ls  het  rapport  van Draa ier&Partners  bekend 
was geweest  b i j  het  co l lege ,  dan was het  ook ter  beschikking geste ld  aan de  accountant  en 
ook ter  beschikking geste ld  aan de auditcommiss ie  en ook aan de raad .   
 
De heer  Valkema  merkt  op dat  het  rapport  van Draa ier&Partners  in de s tuurgroep aan de 
orde i s  geweest .  Dat  betekent  dat  tenminste  twee z i t tende  oud-wethouders  kennis  hadden 
van d ie  br ief  en dat  zouden ze n iet  in  het  co l lege hebben besproken?  
Wethouder Pek  antwoordt  dat  dat  zo is  gegaan.  De heer  Valkema ge looft  dat  n iet .   
De voorzit ter  vraagt  de heer  Va lkema deze woorden terug  te  nemen.  Als  dat  n iet  wordt  
gedaan,  dan zou de  heer  Valkema met  een mot ie  van wantrouwen r icht ing het  co l lege d ienen 
te  komen.  De heer  Valkema  b iedt  z i jn  excuses  aan voor d i t  moment .  
 
Wethouder Pek ,  over  het  onder tekenen van de LOR. Het  col lege i s  op 21 apr i l  ’ s  avonds 
ge ïnsta l leerd.  De handtekeningen z i jn  n iet  van de z i t tende  wethouders .  De voorzit ter  zegt  
dat  er  een br ie f  de deur  u i t  i s  gegaan en dat  het  co l lege  de  verantwoordel i jkhe id  draagt .  De 
heer  Valkema  zegt  dat  de vraag  was dat  de  br ief  zegt  dat  a l le  fe i ten en omstandigheden ter  
beschikking z i jn  geste ld  aan de accountant .  Het  CDA constateert  dat  dat  n iet  zo i s .  Er  i s  
toch ook een ac t ieve informat iep l icht  vanui t  de  ambte l i jke  organisat ie  ten aanzien van d i t  
soort  onderwerpen?  
 
De voorz i t t e r  s t e l t  e en  kor t e  s cho r s ing  voor  
Wethouder Pek ,  namens het  co l lege ,  zegt  dat  de  vers lagen erb i j  z i jn  genomen om de t i jd l i jn  
goed te  kunnen schetsen.  26 januar i  2010 is  in  het  col lege van B&W vanui t  de  s tuurgroep 
gemeld  dat  er  vertrag ing z i t  in  de  p lanning.  Dus dat  het  n iet  v lot te  met  de aanbested ing.  
Toen is  vanui t  het  co l lege  gezegd vaart  te  maken.  Er is  geen formee l  bes lu i t  genomen,  d i t  
werd in de  rondvraag opgetekend.  Op 9 februar i  2010 i s  in B&W, in  de rondvraag ,  gemeld 
dat  het  concept  gereed was ,  maar  nog besproken zou moeten worden met  Ondernemend 
Haren en andere  par i jen .  Er i s  geen formee l  bes lu i t  genomen,  maar  melding  van gemaakt .   
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Op 23 februar i  2010 is  d i t  onderwerp weer in  B&W gekomen en gezegd dat  gez ien de 
pol i t ieke mores ,  gez ien de aanstaande verk iez ingen,  het  n iet  opportuun i s  om door te  
zet ten.  Er i s  geen formee l  bes lu i t  genomen.  Achteraf  gez ien was dat  n ie t  handig .  Achteraf  
gez ien was het  beter  geweest  a l s  het  co l lege ook aan de s tuurgroep had gevraagd om een 
formee l  bes lu i t  voor te  s te l len ,  zodat  het  co l lege ook een formee l  bes lu i t  had kunnen 
nemen.  Het  col lege heeft  dat  n iet  gedaan,  het  i s  a l lemaa l  in de rondvraag langsgekomen.   
 
De heer  Valkema ,  namens het  CDA, informeert  naar  de act ieve informat iep l icht  van het  
ambte l i jk  apparaat  ten aanzien van de LOR-verk lar ing  d ie  wordt  opgestuurd naar  de  
accountant .   
 
De voorzit ter  zegt  dat  dat  in  de l i jn  l ig t  van de vragen a ls  wie  wie  heeft  ge ïnformeerd  en 
wie  wie  had moeten informeren en wat  is  act ieve  informat iep l icht  in ambte l i jk  bestuur l i jke  
verhoudingen en in bestuur l i jk  pol i t ieke verhoudingen.  Een wezenl i jke  vraag waarvan de 
voorz i t ter  z ich kan voorste l len dat  de heer  Va lkema daar  in de raadsvergader ing  op 
terugkomt.  De voorz i t ter  conc ludeert  dat  Raadhuisp le in/Haderaple in a l s  bespreekstuk naar  
de raadsagenda gaat .   
 
10 .  Burgerpart ic ipat ie  
Een korte  d iscuss ie  over  het  behande len van het  onderwerp burgerpart ic ipat ie  in een ha l f  
uur  volgt .   
De voorzit ter  s te l t  voor in  over leg  met  het  pres id ium een andere datum te  k iezen.  
(noo t :  h e t  a g endapunt  word t  v e rp laa t s t  naar  18 oktobe r  19.00 uur  ( in  e en  ex t ra  raads c ommis s i e -
v e r gad e r ing  voo ra f gaand aan de  raads ve rgad e r ing ) )  
 
11 .  S lu i t ing  
De voorzit ter  bedankt  de aanwezigen voor  hun inbreng en s lu i t  de commiss ievergader ing.  
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